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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADUZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti orgánů města 
Od 15.června 2007 do 15. srpna 2007

Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města: 
– smlouva o výpůjčce majetku (spoluvlastnického podílu na zimním 

stadionu) mezi městem a Bruslařským klubem Nová Paka 
– pozastavení přidělování městských bytů do ukončení privatizace 

městských bytů, mimo případy vyplývající z této privatizace a 
případy vzniklé v důsledku výstavby obchvatu města

– výpůjčka pozemků část p.č. 3752/1, ost.plocha, 3752/4, výměra 
185 m2, trv.travní porost, část 3753/11, trv.travní porost, část 
3753/9, p.č. 3753/15 o výměře 4 m2, travnatý porost, ost.plocha, 
3753/10. výměra 20m2, zast.plocha a nádvoří, 3750/2, výměra 427 
m2, nepl.půda část p.č. 3752/2, trv.travní porost, 3752/3, výměra 13 
m2, zast.plocha-tech.vybavení, všechny k.ú. Nová Paka, pro Tenis 
Centru Nová Paka o.s., na dobu 25 let, za účelem vybudování teni-
sového areálu

– posouzení možnosti výstavby dalších garáží v lokalitě ul. V Aleji 
- ul. Svobody 

– návrh na odkup nemovitosti čp. 48 v Kumburském Újezdě, za úče-
lem výstavby silničního obchvatu města 

Finance: 
– dotace ve výši 40.000,- Kč na provoz Centra sociálních služeb Hra-

dec Králové na projekt “Sítˇ rodinných poraden Královéhradeckého 
kraje” z rozpočtu sociálního odboru

Veřejné zakázky:
– dodatek č. 2 k SOD s firmou GEOSAN GROUP Kolín na výstavbu 

DD Nová Paka
– smlouva o dílo s firmou Atelier ADIP, Ing. arch. Pošepný, na zho-

tovení projektové dokumentace ke stavebnímu povolení na akci: 
Rekonstrukce MKS na multifunkční kulturní zařízení

– smlouva o dílo s firmou Atelier ADIP, Ing. arch. Pošepný, Hradec 
Králové na zhotovení projektové dokumentace ke stavebnímu po-
volení na akci: Sportovně regenerační centrum (bazén u ZŠ Husit-
ská) v Nové Pace

– výběrové řízení na uzavření smlouvy s realitní kanceláří, která bude 
zajišťovat pro město Nová Paka činnosti související s prodejem 
bytů. Termín podání přihlášek do výběrového řízení stanoven do 
15. 8. 2007. K vyhodnocení podaných přihlášek byla jmenována 
komise ve složení: JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ing. Irena Grimová, 
Ing. Josef Hendrych, Ing. Jaroslav Nožička, František Škvařil 

– pro realizace akce: Sesuv půdy ve Štikově byla ve výběrovém řízení 
vybrána firma Karel Rulf, Vrchovina, s nímž bude uzavřena smlou-
va o dílo 

– smlouva o dílo s firmou COLAS CZ, a.s., závod Sever, Hradec 
Králové na akci: Regenerace sídliště Studénka – III. etapa Rekon-
strukce ul. K Hájku

– smlouva o dílo s firmou COLAS CZ, a.s., závod Sever, Hradec 
Králové na akci: Regenerace sídliště Studénka – III. etapa Rekon-
strukce l. K Hájku

– pro realizaci akce Regenerace sídliště Studénka – IV. etapa – záze-
mí hřiště, komunikace a zpevněné plochy byla ve výběrovém řízení 
vybrána firma František Šmíd, Na Vyhlídce, Nová Paka, s nímž 
bude uzavřena smlouva o dílo

– smlouva o dílo s Projektovým ateliérem pro architekturu a pozemní 
stavby, spol. s r.o., Ing.arch. Šantavý na akci: Stavební úpravy ob-
jektu č.p. 70 – Klenotnice vč. řešení interiéru, úpravu části ulice F. 
Procházky mezi novou budovou muzea a Suchardovým domem a 
úpravu u zadního vstupu do Suchardova domu s cílem zpřístupnit 
objekt pro tělesně postižené občany

– smlouva o dílo s firmou Karel Rulf, Vrchovina na akci: Nová Paka 
– město bez bariér, V. etapa – bezpečná cesta domů – Chodník 
podél silnice I/16 úsek: Vlkov – Studénka 

– provedení výměny kotlů v plynové kotelně Městského úřadu dle 
smlouvy o dílo s firmou INGTHERM, s.r.o.,Nová Paka 

– smlouva o dílo s firmou Karel Rulf, Vrchovina na akci Zabezpečení 
sesuvu půdy ve Štikově – odvodnění

– oprava domovních olověných rozvodů v důmě č.p. 35, Dukelské 

náměstí, Nová Paka. dle smlouvy o dílo s firmou BUTASPLYN, 
s.r.o.,Nová Paka 

– výběrové řízení na výměnu plynových kotlů v KINĚ
– uzavření SOD s firmou NADOZ s.r.o., Nová Paka na akci: Stavební 

úpravy účelové komunikace na pozemku parc. č. 421, Kumburský 
Újezd

Sociální věci: 
– smlouva o spolupráci na projektu s Občanským poradenským 

střediskem, o.p.s. v oblasti Vzdělávání zadavatelů poskytovatelů v 
problematice komunitního plánování sociálních služeb

– výběrové řízení na místo ředitele příspěvkové organizace Ústav 
sociálních služeb města

– výběrové řízení na provozovatele (právnická nebo fyzická osoba) 
nového domova pro seniory v Nové Pace.

Spolupráce mezi obcemi: 
– uzavření komisionářské smlouvy mezi městem Nová Paka a měs-

tem Liberec za účelem zajištění záležitostí souvisejících s hledáním 
možností využití geotermální energie

Kultura: 
– změna pracovního poměru vzniklého jmenováním ředitelky pří-

spěvkové organizace MKS Nová Paka paní Jany Purmové na dobu 
určitou do 31.12.2007

– restaurování sousoší Nejsvětější Trojice ve Vrchovině dle smlouvy 
o dílo s akademickým sochařem Janem Bradnou 

– souhlasí s pořádáním hudebního festivalu “Klášter žije” ve dnech 
22. –  23.9.2007 a přispívá na jeho pořádání částku 10.000,-Kč.

Doprava: 
– uzavření smlouvy s Josefem Grundmannem, Nová Paka na zajištění 

přepravy osob ze sídliště Studénka k Penny marketu v období pro-
sinec 2007 až únor 2008 

M. Nádvorníková 

Pozvánka na vítání občánků
Dovolujeme si tímto pozvat všechny rodiče dětí narozených 
od 1. dubna do 20. října 2007 na slavnostní uvítání novopac-
kých občánků do života. Prosíme rodiče, kteří mají zájem se 
tohoto slavnostního obřadu zúčastnit, aby toto sdělili nejpoz-
ději do 5. listopadu 2007 na Městském úřadě v Nové Pace, 
oddělení matriky, dv. č. 3, přízemí, (telefon 493760112), kde 
obdrží také další informace o konání obřadu. Uvedený způ-
sob pozvání byl zvolen z důvodu zákonné ochrany osobních 
údajů rodičů a jejich dětí.   Správní odbor MěÚ, matrika
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V současné době se dostal do 
popředí zájmu ÚSSM Nová 
Paka nejen v souvislosti s 
dostavbou tolik potřebného 
Domova pro seniory/dále 
DpS/, ale především z důvodu 
dubnového rozhodnutí RM o 
maximálních úhradách za služ-
by ÚSSM, tj. za terénní sociální 
služby prováděné pečovatel-
skou službou a za rezidenční 
služby, tj. za služby poskyto-
vané v Domově pro seniory. 
Dalším nečekaným rozhodnu-
tím RM ze dne 25.6.2007 bylo 
vyhlášení výběrového řízení 
na provozovatele Domova pro 
seniory, tj. jedné složky Ústavu 
a ředitele ÚSSM. 
Postupem radnice a jejími roz-
hodnutími byli klienti, jejich 
rodinní příslušníci i zaměst-
nanci /ti navíc rozhodnutím o 
výběrovém řízení na poskyto-
vatele a ředitele/ překvapeni a 
zaskočeni. Domníváme se, že 
před takto zásadním rozhodnu-
tím nás město mělo se svým zá-
měrem seznámit a předešlo by 
se např. neuváženému stano-
vení ceny za ubytování v DpS, 
což se následným rozhodnutím 
po naší oprávněné námitce 
změnilo. V oblasti stravování 
však byla ponechána původní 
stanovená cena maximální, tj. 
celodenní stravování v DpS 
za 140,- Kč/den /náš návrh 
105,-Kč/, a obědy pro klienty 
PS z Domu s pečovatelskou 
službou /dále DPS/ Jiráskova 
ul., kteří odebírají obědy ze 
stravovacího provozu Domova 
za 70,- Kč /náš návrh 57,- Kč, 
což jsou skutečné náklady na 
l oběd -potravina a provozní 
náklady/. Naše cenové kal-
kulace vycházely orientačně 
z průměrných meziročních 
nárůstů cen za sociální služby 
dle dříve platné legislativy, 
která vycházela z valorizace 
příjmu seniorů, tedy reálných 
příjmů klientů. S ohledem 
na výši průměrných příjmů 
seniorů a osob se zdravotním 
postižením je zcela jasné, že 
objektivní výše úhrad jsou 
stanoveny v nižší úrovni, než 
maximální. Dle těchto hledisek 
jsme zpracovávali příjmovou 
složku v položce vlastní pří-
jmy od klientů již v předstihu 
při sestavování rozpočtu na r. 
2007 v srpnu 2006 v souvislosti 
s předkládáním požadavku na 
MPSV. Je třeba zdůraznit, 

že reálná cena uvedená ve 
smlouvě musí vždy odpovídat 
kvalitě poskytované v daném 
zařízení.
Letošní rok je v sociální oblas-
ti přelomový z důvodu změn v 
legislativě, nový Zákoník práce 
a jednoznačně pro naši činnost 
platnost nového Zákona o so-
ciálních službách. To je situace 
celostátní, v našem městě na-
víc umocněná dokončením 
výstavby a zahájením provozu 
v novém Domově pro seniory. 
Vzhledem k těmto skutečnos-
tem nás v letošním roce čeka-
lo a ještě čeká velké množství 
práce s aplikací nového Zákona 
do praxe, do všech vnitřních 
dokumentů, směrnic, metodic-
kých pokynů. Abychom mohli 
poskytovat sociální služby, 
musela se naše organizace re-
gistrovat na KÚ KK a zpraco-
vat žádosti v oblasti terénních 
a rezidenčních služeb. Byl to 
materiál v rozsahu 136 stran, 
včetně podrobného popisu slu-
žeb, personálního zabezpečení 
a finanční rozvahy. 
Registraci jsme získali a jsme 
zařazeni do sítě poskytovatelů 
v Královéhradeckém kraji.
“Nejžhavější” problematikou je 
oblast finančního zabezpečení. 
Protože systém sociálních slu-
žeb není soběstačný a příjmy 
od klientů a dotace zřizovatele 
nekryjí skutečné náklady, 
musíme hledat další cesty 
vícezdrojového financování. 
Byly zpracovány žádosti o do-
taci ze SR, která byla na úseku 
rezidenční služeb pokryta z 83 
%, na úseku terénních služeb z 
25 %. I v odborném tisku byl 
tento postup MPSV označen za 
neprůhledný a účelově diskri-
minační vůči zařízením jiným, 
než krajským a způsobil lavinu 
nespokojenosti. Dále byly vy-
pracovány žádosti o dotaci z 
rozpočtu Královéhradeckého 
kraje, kde pečovatelská služba 
získala 450 tis. Kč. Dotace 
rezidenčním zařízením, které 
jsou zřizovány městy a obce-
mi nebyla zatím přidělována, k 
31.7. jsme zpracovali námitko-
vé řízení. Dále byly zpracovány 
i 2 granty na poskytnutí dotace 
z dotačního fondu Nadace Pre-
ciosa Jablonec nad Nisou. 
V letošním roce je dalším 
zdrojem financování i úhrada 
zdravotní péče poskytovaná 
odborným personálem v DpS. 

Byly projednány návrhy smluv 
s VZP /uzavřena od 1.7.2007/ a 
ZP MVČR. 2 pracovníci jsme 
absolvovali i kurz
na získávání peněz z evrop-
ských fondů, abychom byli 
připraveni na výzvu a zpraco-
vali požadavek na další finan-
ce. Dle ministra Nečase, jehož 
vystoupení jsme jako členové 
Asociace poskytovatelů soci-
álních služeb ČR vyslechli na 
jednání v dubnu v Praze, budou 
finanční zdroje pro transfor-
maci zejména v rezidenčních 
službách v období 2008 – 2013 
prostředky z EF.
Po půlročním fungování no-
vého zákona je jasné, že je 
třeba systémových změn ve 
financování.
Velkým soustem je i zavádění 
standardů kvality sociálních 
služeb do praxe.
Jedná se o provozní standar-
dy, kdy v současné době bude 
naplněn náš dlouhodobý plán 
v oblasti těchto standardů 
výstavbou nového DpS. Napl-
ňování personálních standardů 
je tvořeno dle organizačního 
řádu strukturou pracovníků, 
která je optimální k poskyto-
vání služby. Každý pracovník 
má zpracován osobní plán 
rozvoje, využili jsme pro 
všechny pracovníky v přímé 
péči bezplatného vzdělávacího 
cyklu při KÚ KK. Procedurální 
standardy jsou zpracovávány
ve vnitřních předpisech, které 
budou se zprovozněním nového 
Domova nutné aktualizovat.
Otázkou standardů a přecho-
dem na evropské standardy a 
normy se zabýváme již od r. 
2003, sledovali jsme kontext 
vývoje v naší společnosti a na 
standardy se připravili natolik, 
že nyní sklízíme plody své 
práce.
Účastnili jsme se dobrovolně 
evaluačního procesu podpo-
rovaného KÚ KK a jak na 
úseku rezidenčních služeb, tak 
i pečovatelské služby jsme je 
nejen absolvovali, ale úspěšně 
absolvovali. Toto je velký 
kredit před inspekcemi MPSV, 
kterým se musí každé zařízení 
v následujícím období podrobit 
a jejím úspěšným zvládnutím 
bude potvrzeno definitivní 
zařazení do sítě poskytovatelů 
a tím napojení na nárokové 
získávání státních financí.
Aktivní spolupráce s investič-

ním odborem města při realiza-
ci výstavby nového Domova, 
jednání s dodavateli je rovněž 
časově dosti náročné.
Jsem přesvědčena, že se nám 
povedlo odvést velký kus prá-
ce a rozhodně máme nakročeno 
dobře, což je zásluha celého ko-
lektivu. I přes neustále se sni-
žující příspěvek zřizovatele na 
provoz se dařilo při nastavení 
maximálně úsporného režimu 
dodržet vyrovnaný rozpočet s 
mírně kladným hospodářským 
výsledkem. Vzhledem k nároč-
nosti celého procesu v současné 
době jsou pracovníci zneklid-
něni a považují tato rozhodnutí 
RM za nevhodně načasované i 
z důvodu, že transformace 
sociálních služeb je úkol i dle 
ministra MPSV Nečase na ně-
kolik příštích let a desetiletí.
Nabízí se otázka, do s druhou 
složkou ÚSSM, kdo bude pro-
vozovat pečovatelskou službu 
? Co s pracovníky ÚSSM, 
jejichž činnost je společná pro 
DpS i PS ?
Dne 28.6.2007 se uskutečnila 
v našem zařízení námi inicio-
vaná schůzka k problematice 
na úseku sociálních služeb 
se zřizovatelem /zúčastnili se 
místostarostové/ a za účasti i 
vedoucího odboru sociálních 
věcí a zdravotnictví PhDr. 
Scháněla Ph.D a pracovníka 
odboru Bc. Brennera. Ti byli 
zejména v krocích spojených s 
transformací našeho zařízení v 
současné době velice zdrženliví 
a doporučovali, že Kraj by pře-
dával nové zařízení novému po-
skytovateli a novému vedení až 
po zaběhnutí provozu. Zástupci 
města sdělili, že transformace 
je záměr města do budoucnosti. 
Po odjezdu pracovníků KÚ KK 
nám byl předán zápis z RM dne 
25.6.2007 a bylo tzv. “vyma-
lováno”.
Výběrové řízení na ředitele 
bylo vypsáno dle směrnice 
zastupitelstva o výběrových 
řízeních na funkci vedoucí or-
ganizací města. Chci věřit, že 
bylo postupováno v souladu 
s ustanoveními této směrnice, 
spíše jsem však při jednání na 
RM nabyla dojmu, že to není 
o tom, jak je dlouho vedoucí 
ve funkci, ale jak blízko má do 
důchodu, což by byl diskrimi-
nující faktor. 

Situace v Ústavu sociálních služeb města Nové Paky. A co dál?

pokračování na další straně
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Ve funkční období jsem šestým 
rokem a nejsem typ člověka, 
který by to chtěl ve funkci 
“doklepat do důchodu”. Toto 
není práce, ale spíše poslání a 
při rozbouřeném moři problé-
mů v sociální oblasti ani nelze 
ustrnout a “spát na vavřínech”. 
Předpokládali jsme, že i pro 
město bude výhodnější, kdy 
překlenutí do nové etapy bude 
prováděno týmž pracovníkem. 
Jsme si vědomi, že nový provoz 
přinese řadu nových problémů 
a změn a ráda bych zodpovědně 
předávala novému nástupci op-
timálně nastartovaný provoz.
Všechny naše činnosti smě-
řovaly k tomu, abychom byli 
připraveni a dobře nastartovali 
péči v novém DpS. V září nás 
čeká vypracování grantových 
žádostí na získání finančních 
prostředků z MPSV na r. 
2008, zpracování rozpočtu, 
což pro nové zařízení bude 
dosti náročné. Na to vše je 
však potřebný klid a podpora 
zřizovatele, jíž se nám těmito 
kroky RM nedostává.
Samozřejmě máme vypraco-
vaný rozvojový plán, absol-
vovali jsme z podnětu KÚ 
samohodnotící proces na úseku 
rezidenčních služeb v zavádění 
standardů kvality sociální péče 
a z 28 městských zařízení jsme 
spolu s Třebechovicemi p.O. 
obsadili 1. a 2. místo. Máme 
analyzovány silné a slabé 
stránky a z toho stanoveny 
strategické, dlouhodobé a 
krátkodobé operativní cíle.
Práce na úseku sociálních 
služeb je psychicky a fyzicky 
náročnou činností, každý by v 
této oblasti ani pracovat nemo-
hl. Proto nás velice těší i uznání 
klientů a jejich rodinných pří-
slušníků a snažíme všichni v 
současné nelehké situaci uspo-
kojovat potřeby našich klientů 
dle stanovených potřeb, cílů a 
principů. 
Velice nás mrzí, že jsou kli-
enti zneklidněni, tato šoková 
terapie není vhodná pro jednu 
z nejzranitelnějších a nejkřeh-
čích skupin obyvatelstva a 
možná se můžeme “těšit” i na 
návštěvu veřejného ochránce 
práv – ombudsmana. Ten v 
současné době navštívil již 
24 rezidenčních zařízení /po 
upozornění/ na kontrolu apli-
kace zákona, zejména v oblas-
ti dodržování práv klientů a na 
postup při uzavírání smluv a 
jejich obsah.

Práce v sociálních službách na 
jakékoliv vedoucí pozici vy-
žaduje odborné znalosti, velké 
osobní nasazení, mít sílu pře-
konávat překážky a nenechat 
se odradit současnou situací v 
této oblasti, mít chuť se neustále 
vzdělávat, být flexibilní, empa-
tický, ale dát i kus srdce. 

 Dagmar Kubíčková

LÉKAŘSKÁ 
POHOTOVOSTNÍ 

SLUŽBA V NOVÉ PACE
ORDINACE: SO + NE + SVÁTKY

OD 8.00 - 22.00 HODIN 
Tel. : 493 72 10 82

POLIKLINIKA, ul. Legií
Nová Paka

50901

Co nového v Pace?
Možná si někteří novopačtí všimli 
informačních turistických map 
rozesetých po městě a jeho okolí. 
Tyto mapy spolu s turistickými 
průvodci po historických a geolo-
gických trasách mají podpořit ces-
tovní ruch na Novopacku. Tvůrci 
doufají, že tyto materiály pomohou 
návštěvníkům najít vše zajímavé 
a současně si uvědomit význam 
východní brány geoparku pro 
celou oblast podkrkonoší a Čes-
kého ráje. Instalace map uzavřela 
první etapu projektu Novopacko 
– východní brána geoparku Český 
ráj, který je spolufinancován z 
prostředků Evropské unie. Dokon-
čení první etapy medializace stálo 
celkem 589 000 Kč. Z městského 
rozpočtu bylo hrazeno pouze 59 
000 Kč, dalších 530 000 Kč bylo 
hrazeno z financí EU.
V dalších etapách vzniknou nové 
internetové stránky na adrese 
www.novopacko.cz, průvodce po 
turistických trasách a cyklostez-
kách, propagační videopořad o 
Novopacku. Do konce roku 2007 
bude připravena reedice populární 
publikace Nová Paka autorů M. 
Bařiny a K. Tučka. Vydání z roku 
1973 nenávratně zmizelo z pultů a 
je jen těžko k sehnání. Původně 80 
stránek bude rozšířeno o dalších 
22 stran. Texty nejsou výrazně 
měněny, došlo pouze k aktualizaci 
textů. Přibude kapitola o geoparku 
a životě a díle významného české-
ho geologa a mineraloga, novo-
packého rodáka Dr. Karla Tučka.
V novopackém muzeu se pozvolna 
chystá rozšíření expozice, nová 
instalace by měla víc představit 
zkamenělá dřeva, která jsou jedi-
nečným fenoménem Novopacka. 
Jak bylo uvedeno v minulých 
číslech, navštívilo několik členů 
skupiny pracující na europrojek-
tech ostrov Lesbos, kde je odkrytý 
a veřejnosti přístupný zkamenělý 
les. Ve skupině byli i mineraralog 
a paleontolog, kteří jistě zúročí 
zahraniční zkušenosti. Celkové 
náklady cesty, v rámci programu 
Aktivity Královéhradeckého kraje 
– zahraniční výměna zkušeností, 
byly pokryty z financí EU.

MěÚ NP
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Až v červnovém čísle Achátu 
se objevila strohá informace 
z dubnového jednání Rady 
města, že s účinností od 1. 
července 2007 se zvyšují služ-
by Ústavu sociálních služeb 
města (ÚSSM) na maximální 
ceny podle právních předpisů. 
Zpráva, která mnohé občany 
překvapila a zejména nepotě-
šila. Ale tak už to bývá. Je tedy 
až paradoxem, že ve stávajícím 
Domově pro seniory, kde není 
zajištěna bezbariérovost, kde 
sociální zařízení jsou společná 
na patře, na WC se mnohdy 
čeká ve frontě, kde pokoje s 
omezenou plochou jsou více 
lůžkové, kde není možno za-
jistit klientům potřebné žádoucí 
soukromí, kde je absence tolik 
potřebných zvedáků(!) a tak by 
se dalo pokračovat - přesto vše 
funguje jak má být – ovšem s 
obrovským profesionálním na-
sazením a obětavostí personálu 
Domova – tak právě zde se na-
sazují maximální ceny!

Co to v praxi znamená?
Museli jsme změnit dodatky 
veškeré smluvní vztahy o 
poskytování služeb s klienty 
Ústavu, uzavřené od 1. února 
letošního roku a provést změny 
údajů v databázi softwarového 
zpracování agendy klientů, 
upřesňuje ředitelka Ústavu 
Dagmar Kubíčková. 

dů souvisejících s poskytnutím 
ubytování.
Pro zajímavost – podle stáva-
jícího Zákona č. 108/2006 Sb. 
o sociálních službách je stano-
veno tříleté přechodné období, 
kdy naši klienti mohli hradit 
podstatně nižší platby dle pů-
vodního správního rozhodnutí, 
ale s vidinou výstavby nového 
Domova a díky vysvětlovací 
akci na tyto smlouvy přistou-
pili. Dubnové rozhodnutí Rady 
města /RM/ o maximálních 
platbách od 1.7.2007 jsme 
z důvodu nevyhovujících 
provozně-technických pod-
mínek ve stávajícím zařízení 
námitkovali a požádali RM o 
přehodnocení rozhodnutí.
Následným rozhodnutím RM 
bylo této žádosti vyhověno v 
části úhrady za pobyt, kde byly 
ponechány částky dle platných 
stávajících smluv ve výši 130,- 
a 140,- Kč/den, cena za stravo-
vání je platná dle dubnového 
rozhodnutí, tj. cena maximální 
ve výši 140,- Kč/den, které 
jsou tedy platné od 1.7.2007 
po dobu užívání staré budovy. 
V návrhu rozpočtu i všech 
grantových žádostech jsme 
uvažovali se zvýšením cen až 
v novém zařízení, stravování ve 
výši 120,- Kč/den, dvoulůžko-
vý pokoj ve výši 150,- Kč, 
jednolůžkový pokoj bez bal-
konu 155,- Kč, jednolůžkový 

pokoj s balkonem 
160,- Kč.

Zkusme vzít kal-
kulačku do ruky 
a počítat
Klient v novopac-
kém Domově pro 
seniory zaplatí 
tak v současné 
době za ubytování 
(dvoulůžkový po-
koj) a stravování 
částku 280,- Kč/
den, tj. za měsíc 
/31 dní/ – 8.680 
Kč, u tří i více 
lůžkového pokoje 

o něco méně – 270,-Kč/den, 
tj. za měsíc /31dní/ - 8.370 
Kč. Navýšení na l klienta dle 
nového rozhodnutí ve stávají-
cím objektu činí 45,- Kč/den 
/stravování/, což je měsíčně 
/31 dní/ 1 395,- Kč.
Po navýšení na maximální 

částky dojde k dalšímu na-
výšení o 20,- až 30,- Kč/den, 
tj. za měsíc /31 dní/ 620 až 
930,- Kč. Při současných 
stanovených platbách má na 
tuto úhradu pouhých osm ze 
41 klientů! Zde je třeba říci, 
že každý klient je chráněn 
výše uvedeným zákonem č. 
108/2006 Sb., kdy po úhradě 
za ubytování a stravování musí 
klientovi zůstat alespoň 15% z 
jeho příjmu /pokrytí nezbyt-
ných osobních potřeb, včetně 
úhrady léků apod./. 
Vedení ÚSSM tuto situaci ana-
lyzovalo s předchozím rokem 
a ekonomickými ukazateli za 
1. pololetí tohoto roku. Před-
pokládané navýšení o 75,- Kč/
den v novém zařízení , což je 
měsíčně /31 dní/ 2 325,- Kč 
oproti původním smluvním 
podmínkám z 1.2.2007, však 
neuhradí ani jeden obyvatel.
Protože však zřizovatel, město 
Nová Paka, nepokryl požada-
vek v rozpočtu na letošní rok, 
byl Ústav 
nucen zpra-
covat, jako 
každoročně, 
požadavek 
na grant (jako 
obecní zaříze-
ní rezidenč-
ních služeb) 
adresovaný v 
dubnu Kraj-
skému úřadu 
K r á l o v é -
hradeckého 
kraje na do-
krytí částky 
731 tis. Kč. 
V současné 
době, proto-
že požadavek nebyl dořešen, 
vypracoval novopacký Ústav 
sociálních služeb tzv. námit-
kové řízení, kde argumentuje 
už s upravenými, aktualizo-
vanými údaji. Podle ředitelky 
Dagmar Kubíčkové je zde už 
rozdíl v požadavku na finance 
nižší. Je dán tím, že se Ústavu 
podařilo navýšit příjmy oproti 
původnímu návrhu rozpočtu v 
položce příspěvek na péči o cca 
200 tis. Kč a přímé platby oby-
vatel se zvýší výše uvedeným 
RM o cca 200 tis. Kč. Jinými 
slovy – Ústav sociálních slu-
žeb “svépomocí”, lépe řečeno 
– ne od státu, ale z prostředků 

svých klientů (přestárlých 
občanů, osob se zdravotním 
postižením) tak řeší náklady 
na provoz svého zařízení.
V té souvislosti není bez zají-
mavosti připomenout výsledky 
ankety preferencí občanů, které 
schválilo zastupitelstvo města 
na březnové schůzi v roce 
2006 a dále výsledek ankety z 
června 2006 na priority výda-
jů z rozpočtu města. Zde se na 
4. místě z 26 položek umístil 
Domov důchodců se 47, 92% 
hlasy místních občanů. Anketa 
je pro mne závazná, prohlásil 
tehdy v Achátu Rudolf Cogan, 
předseda sdružení Sportovci 
pro Novou Paku, současný 
místostarosta Nové Paky a 
člen Rady města. Z jeho pří-
spěvku dále citujeme:”..Já i 
někteří další kolegové členové 
zastupitelstva ji pokládáme za 
reprezentativní. Primární je při 
mém rozhodování samozřejmě 
volební program – pro něj mne 
občané volili a jeho plnění od 

mne oprávněně očekávají..” 
Anketa se konala již v roce 
2003, spolu s dalšími dvěma. 
Určitostí svých závěrů byla 
nejčitelnější pomůckou při 
další správě města. Hlasovalo 
v ní celkem 3 045 občanů. I 
pod dojmem tohoto výsledku 
byly také ovlivněny výsledky 
voleb pro nové vedení města 
na podzim r. 2006.
“V rámci komunitního pláno-
vání sociálních služeb v Nové 
Pace a jeho mikroregionu je 
zpracováván komunitní plán 
pro poskytování těchto služeb.” 
říká dál Bc. Zdeňka Bukovja-
nová, sociální pracovnice Do-
mova pro seniory a současně 

PAČÁCI SOBĚ  -  ANEB NA OKRAJ JEDNOHO PROBLÉMUPAČÁCI SOBĚ  -  ANEB NA OKRAJ JEDNOHO PROBLÉMU

Ceny našich služeb byly stano-
veny od 1.2.2007 za stravování 
včetně provozních nákladů ve 
výši 95,- Kč/den, ubytování ve 
dvoulůžkovém pokoji ve výši 
140,- Kč/den a tří a vícelůžko-
vém pokoji ve výši 130,- Kč/
den včetně provozních nákla-
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Nabízíme pravidelný i jednorázový úklid 
- čistění koberců a skvrn 13,- Kč/m2 včetně polstr. nábytku 
- parní mytí veškerých obkladů, podlah a oken 
- kompletní úklid bytů, chalup
- kompletní čištění interiérů vozů 700,- Kč 
Objednávky a dotazy na tel: 777 084 156, 608 921 780
Firma Rotex - Úklidové služby, Kostelní 538, L. Bělohrad 

Provozování nového domova pro seniory 
– příspěvek do diskuze
Rada města na svém jednání rozhodla o tom, že bude vypsáno 
výběrové řízení na provozovatele nového domova pro seniory. 
Protože jsem nepostřehl, že by na toto téma byla před takto zá-
važným rozhodnutím vedena odborná či laická diskuze, přidám 
pár názorů sem. Bohužel jako by se v tomto volebním období v 
některých oblastech veřejného života zcela vytratila odborná dis-
kuze na úrovni komisí (zde právě komise sociální) která byla pro 
Radu města v minulém volebním období častým a respektovaným 
podkladem pro rozhodování. Nebo je možné, že komise pracuje, 
bohužel ale její závěry nejsou nikde zveřejňovány. 
Samozřejmě lze obecně chápat a i s povděkem kvitovat, že si 
vedení města uvědomuje, že provoz tohoto zařízení bude jistě 
nákladný a snaží se hledat cesty, jak tuto finanční zátěž snížit. 
Přesto si myslím, že tato snaha bude jen výstřelem do prázdna. 
Jednou ze zákonných podmínek pro provozování domova dů-
chodců je registrace k poskytování služeb podle zákona. V tom 
je požadavek města na uchazeče zcela legitimní. Druhou věcí je 
ovšem to, že registraci může provozovatel získat pro poskytová-
ní služeb ve zcela konkrétním zařízení. Pokud se tedy přihlásí 
zájemce s registrací, rozhodně se jeho registrace nebude týkat 
provozování domova pro seniory v Nové Pace, protože k tomu 
by musel doložit jednak právo k budově, ve které budou služby 
poskytovány a dále též personální zajištění kvalifikovanými za-
městnanci. Pokud se nemýlím, tak zatím Rada města tuto dosud 
nedokončenou stavbu nikomu nesvěřila do užívání (v tomto stavu 
zatím stavba pochopitelně ani nesplňuje hygienické podmínky 
pro poskytování sociální služby), nedomnívám se ani, že by v 
České republice existovala právnická osoba, která má v pracov-
ním poměru nachystané kvalifikované pečovatele a zdravotníky 
připravené nastoupit do nového domova pro seniory v Nové Pace. 
Pokud se podíváme do registru poskytovatelů sociálních služeb, 
pak ke dni napsání tohoto článku (31.7.2007) v Královéhradeckém 
kraji je celkem 10 registrovaných poskytovatelů sociální služby 
“Domov pro seniory”, všechny jsou příspěvkové organizace, tedy 
organizace zřizované krajem či obcemi. Lze předpokládat, že 
všechny mají podobné problémy jako packá organizace Ústav 
sociálních služeb města a jejich zřizovatelé budou velmi těžko 

koordinátorka komunitivního 
plánování mikroregionu Nová 
Paka. “Vzhledem k tomu, 
že systém sociálních služeb 
obecně prochází transformací, 
danou přijetím nového záko-
na, nelze odhadnout, jakým 
směrem se tyto služby na 
Novopacku budou ubírat. Ob-
jevila se celá řada problémů, 
spojená především s financo-
váním těchto služeb. Zejména 
nestátní poskytovatelé bojují 
o svoji existenci. Obecně za-
řízení zřizovaná kraji mohou 
doposud spoléhat na jejich 
zřizovatelskou odpovědnost. 
Na rozdíl od zdravotnictví 
(systém definovaných plateb 
z veřejného zdravotního pojiš-
tění) nebo školství (normativ 
na žáka) v sociálních službách 
není garantována úhrada za 
vykonanou 
práci. 
Terénní a 
ambulantní 
sociální služ-
by v našem 
mikroregionu 
poskytují o. 
s. Život bez 
bariér a o.s. 
Sportem pro-
ti bariérám. 
O b č a n s k á 
sdružení ne-
mají od obce 
garantovanou 
f i n a n č n í 
p o d p o r u . 
Obec Pecka 
zajišťuje pro své občany Pečo-
vatelskou službu.
Ústav sociálních služeb města 
Nové Paky poskytuje terénní 
služby prostřednictvím Pečo-
vatelské služby a pobytové 
sociální služby v Domově pro 
seniory.
Záměr města jako zřizovatele 
je zprovoznění nového ob-
jektu Domova pro seniory na 
podzim tohoto roku s kapacitou 
65 lůžek, z toho 2 lůžka jsou 
plánována na poskytování od-
lehčovacích služeb. 
Cílem koncepce Ústavu soci-
álních služeb bylo všestranně 
pečovat o naše starší spolu-
občany, seniory, vytvářet jim 
důstojné podmínky k životu. 
Když říkám bylo, bohužel 
– je to už minulý čas. Rada 
města svým rozhodnutím ze 
dne 25. června 2007 vyhlásila 
výběrové řízení na provozova-
tele (právnická nebo fyzická 
osoba!) nového Domova pro 

seniory v Nové Pace. Je tedy 
víc než otázkou, jak budou v 
budoucnu služby v novém Do-
mově pro seniory zajišťovány. 
Už i proto, že se objevila celá 
řada problémů, spojená s jejich 
financováním. Pro poskytova-
tele samotné je nezbytné být 
zařazen v krajské síti poskyto-
vatelů sociálních služeb a mít 
tak možnost žádat o finanční 
prostředky MPSV. Rada měs-
ta však mínila jinak a rozhodla 
vyhlásit již zmiňované výběro-
vé řízení na nového provozova-
tele a zároveň i ředitele tohoto 
Ústavu.” dodává posmutněle 
Zdeňka Bukovjanová.

Jak tedy dál? 
Tak zněla otázka na Františka 
Škvařila, člena zastupitelstva 
města a předsedu kontrolní 

komise. Především, v žádném 
případě nesouhlasím ani s 
jedním výběrovým řízením. 
V současné době stavu změn v 
zákoně o sociálních službách, 
považuji toto rozhodnutí za 
diletantské a nekompetentní. 
V horším případě pak za zá-
měr dosadit svého oblíbence do 
vedoucí funkce. Možná, že by 
stálo za to uvědomit si osvěd-
čené, že ”uprostřed závodu se 
nepřepřahá”.
Dále, jen velice těžko se mi ko-
mentuje “ přístup” vedení města 
k řešení tak závažného problé-
mu, jakým je jeho rozhodnutí 
zvýšit sazby klientům Ústavu 
sociálních služeb na maximální 
míru. Je sice v mezích zákona, 
ale daleko za hranicí slušnosti, 
etiky a serióznosti vůči našim 
občanům. Jen pro zajímavost. 
V souvislosti s tímto opatřením 
jsme si prověřili u 15 provo-
zovatelů obdobných sociálních 
zařízení v České republice, jak 
přistoupili k dané vyhlášce. 

Pouze – slovy tři – mezi který-
mi je i naše město – přikročilo 
k téměř maximálním sazbám. 
Podotýkám však, že to už jsou 
zařízení na úrovni našeho bu-
doucího – úplně nového, mo-
derního Domova pro seniory! 
Když jsme spolu s ředitelkou 
Kubíčkovou sháněli a sehnali 
prostředky pro výstavbu no-
vého Domova pro seniory pak 
naším záměrem bylo, aby toto 
zařízení sloužilo ne bohatým, 
ale především potřebným. Jsem 
toho názoru – a nejen já – že se 
město má postarat o své lidi. 

Vždyť mu odvedli svojí prací 
– ať to bylo kdekoliv – pod-
statný kus života. Město Nová 
Paka se tak dostává do popředí 
pozornosti veřejnosti – ne tak z 
hlediska tolik potřebné popula-
rizace třeba cestovního ruchu, 
ale vyloženě v negativním 
smyslu, zásluhou rozhodnutí 
Rady o vztahu péče vůči svým 
občanům, seniorům a osobám 
se zdravotním postižením. Na 
závěr bych jen dodal určitou 
moudrost našich předků: jak 
budeš ctít stáří svých blízkých, 
tak se k tobě obrátí i život... 

Oldřich Houška 

Pokračování na další straně 
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souhlasit s tím, aby jim přispívali na provoz zařízení v jiném 
městě. Paradoxně pak jediným přijatelných uchazečem může být 
stávající příspěvková organizace našeho města, která měla ze 
zákona povinnost o registraci požádat do 30. června. 
Na tuto věc je pak možné nahlížet i z jiného úhlu pohledu. Nově 
rozběhlý systém financování sociálních služeb, kdy příspěvek od 
státu inkasuje přímo potřebná osoba, která sama rozhoduje o tom, 
na kterého poskytovatele se obrátí a sociální službu si objedná, má 
své porodní bolesti a ministr práce a sociálních věcí Petr Nečas 
se několikrát nechal slyšet, že přestože je nový systém správnou 
cestou, bude třeba některé zásadní věci tohoto systému pozměnit. 
I z tohoto důvodu považuji za předčasné činit klíčové systémové 
změny právě teď.
A poslední náhledem na věc může být i toto: Personál stáva-
jícího domova důchodců se od začátku svými připomínkami a 
zkušenostmi podílel i na přípravě nového zařízení, dokážu se 
vžít i do pocitů pracovníků, kteří dlouhá léta velmi dobře pečují 
o seniory v nevyhovující a zastaralé budově a je pro ně silnou 
motivaci vyhlídka na práci v novém moderním zařízení, které se 
buduje za oknem. Pregnantnější vyslovení nedůvěry ze strany 
nadřízených, než právě toto vypsání výběrového řízení snad ani 
být nemůže. Přitom sám se přiznám, že bych na tuto náročnou a 
nijak výrazně odměňovanou práci povahu neměl. O to víc oceňuji 
každého, kdo tuto povahu má. Ale to už je věc pocitů každého 
konkrétního jedince. 
V každém případě je dobře, že novopačtí senioři i ostatní občané 
budou mít k dispozici kvalitní sociální zařízení. Ať už věc do-
padne jakkoli, bude mít město za relativně málo vlastních peněz 
vybudované kvalitní zařízení, poskytovatel sociálních služeb bude 
vždy muset mít kvalifikovaný personál, podaří-li se dořešit na 
celostátní úrovni systém financování, bude vše snad přijatelné i 
pro ekonomiku města. Nezbývá si než přát, aby všichni ti, kteří 
budou služeb nového domova pro seniory využívat, s nimi byli 
spokojeni. 

Pavel Řehák

Provozování nového domova pro seniory. . . 

PETICE
Rozhodnutím rady města byly seniorům v DD Sva-
tojánská dle zákona o sociální péči platby za stra-
vování zvýšeny na maximální hranici, tj. denně Kč 
140,-. Stávající denní sazba za pobyt v nedůstojných 
prostorách DD činí od 1. 7. 2007 Kč 270,-, tj. 140,-Kč 
stravování + 130,- ubytování. Stávající platba za 
30denní pobyt v DD je Kč 8 100,-a současně zákon 
ukládá, že seniorovi musí zbýt 15% z důchodu, tzv. 
“kapesné.” Průměrny důchod této skladby seniorů 
v DD je cca 8 tis. Kč, z toho vyplývá, že 99% seniorů 
DD na tuto platbu nedosáhne. 
Je samozřejmostí, že by se o vyrovnání nedoplatků v 
první řadě měla postarat rodina.
V mnoha případech jsou ovšem děti již sami důchod-
ci a výše jejich důchodů je nižší než částky důchodů 
seniorů DD. Rovněž tak možnost vyšších výdělků v 
naší lokalitě je minimální.
Vezmeme-li v úvahu, že rozhodnutím rady byly zru-
šeny poplatky za psy a sníženy poplatky za odpady 
(uvažováno o úplném zrušení), považujeme rozhod-
nutí rady o zvýšení poplatků seniorům DD, kteří již 
nejsou schopni se bránit, za nemorální a neetické.

Nová Paka, červenec, srpen 2007

Jarmila Myslíková 

Základní umělecká škola Nová Paka Masarykovo náměstí 1

Přijímací talentové zkoušky
pro hudební, taneční a výtvarný obor ZUŠ

pro všechny děti, které mají chuť, zájem a vlohy 
(přítomnost rodičů nutná!)

3. - 21. 9. 2007 od 14 do 16.00 hodin
informace v kanceláři školy každý den 8:00 – 15:00

tel. 493 722 546
Hudební obor (od 5 let)

hra na kytaru, housle, violu, klavír, el. klávesové nástroje 
(keyboard), zpěv, zobcovou flétnu, příčnou flétnu, klarinet, 
trubku, saxofon, akordeon, bicí nástroje (od 10 let), elektric-

kou kytaru a baskytaru (od 14 let).

Taneční obor (od 5 let)
klasický, scénický, moderní a lidový tanec

taneční průprava a praxe

Výtvarný obor (od 6 let)
 kresba, malba, grafika, modelování, keramika,
 užitá tvorba a dekorativní činnosti, batikování, 

malba na sklo, 
hedvábí, práce s přírodními materiály a drátování,...

Mgr. Dagmar Kuchařová, ředitelka ZUŠ

PENÍZE PRO KAŽDÉHO !
BANKOU JSTE NEPROŠLI NEVADÍ U NÁS PROJDETE !

Finanční půjčky již od 6 000 Kč 
pro zaměstnance, důchodce, ženy 

na MD, OSVČ a fi rmy.
VŠE RYCHLE A BEZ KOMPLIKACÍ 

ŽÁDNÉ POPLATKY PŘEDEM!

volejte: 724 201 390
e-mail: dobra.pujcka@seznam.cz

 Hledáme nové spolupracovníky pro okresy:
Semily - Jičín 
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I v letošním roce bude po-
kračovat obnova sídliště Stu-
dénka. Městu Nová Paka se 
díky kvalitně zpracovanému 
projektu podařilo získat dotaci 
z programu “Podpora regene-
race panelových sídlišť”, který 
vypisuje Ministerstvo pro míst-
ní rozvoj. Získali jsme 6 mil. 
Kč. My jako město přidáváme 
4 mil. Kč. Celkem tedy půjde o 
částku přes 10 mil. Kč. 
Při stavebních pracích se bude 
postupovat dle plánu schvá-
leného občanskou komisí 
pro regeneraci sídliště. Bude 
uskutečněna III. etapa a část 
IV. etapy. 
Co se tedy konkrétně bude dě-
lat? III. etapa je zaměřena na 
rekonstrukci ulice K Hájku. 
Vznikne 60 nových parkova-
cích míst, celkem jich v této 
ulici bude 112. Mnohá místa 
budou upravena tak, aby se 
výrazně zlepšila průchodnost 
a průjezdnost ulice. Akcí bude 
dále dotčeno přes 2.106 m2 
chodníků. V převážné většině 
budou obnoveny dožité po-
vrchy chodníků. Nově bude 
zpevněna spojka za domem 
čp. 1706 (tzn. nad teplárnou) a 
kolem hřiště k domu čp. 1297 

REGENERACE SÍDLIŠTĚ  POKROČÍREGENERACE SÍDLIŠTĚ  POKROČÍ

Obr. III. etapa regenerace sídliště

(tedy k “B”). Současně budou 
upraveny plochy pro kontej-
nery a proběhne úplná obnova 
veřejného osvětlení.
Ze IV. etapy bude realizován 
chodník k autobusové zastáv-
ce u ZPA a dále dokončeno 
zázemí u sportovních ploch 
- toalety, pítko a sklad pro 
správce.

Teď to důležité pro občany - 
po dobu výstavby jsou nutné 
změny v dopravě, zejména 
vzniknou dopravní omezení. 
Stavba bude probíhat od 15. 
8. do 15. 11. 2007, a tak si vás 
vážení spoluobčané dovoluji 
požádat o strpění ztížených 
dopravních podmínek. Stavba 
bude realizována průběžně 

na několika místech: sledujte 
prosím konkrétní změny v 
dopravním značení! 
Našim společným cílem je 
zvýšit kvalitu života na sídlišti 
a proto vám předem děkuji 
za respektování dopravních 
omezení. 

Josef Cogan, starosta

Os. Sportem proti bariérám – Český Ráj
Prázdniny uběhly mílovými kroky a tak bych jen krátce infor-
movala o proběhlých akcích občanského sdružení Sportem proti 
bariérám.
Tréninkového kempu 1. 7. se letos zúčastnilo historicky největší 
počet vozíčkářů se svými asistenty (38). Mimo každodenního 
tréninku ve sportovní hale byl připraven i doprovodný program. 
Beseda o zdravé výživě, různé návštěvy místních muzeí a kle-
notnice, ale i výlet do ZOO Dvůr Králové.
Následoval jubilejní 10 paka Cup 7.-8.7., který měl letos 35 hrá-
čů. Po mnoha napínavých soubojích stanul na stupni vítězů La-
dislav Kratina,člen našeho os.SPB-CR. Vybojoval tak putovní 
pohár, který již třikrát vyhrál Radek Procházka z Košumberka. 
Ten byl druhý a na třetím místě Leoš Lacina z Kutné Hory.
Poděkování k zajištění průběhu těchto akcí, patří všem, kteří 
přispěli svou prací. Dále Centru Militký, jež se starali o všechny 
hladové krky a opět skautům, kteří nám pronajali své prostory. 
Druhá prázdninová kuželkiáda v Dolní Kalné 14. 7. měla le-
tos 87 hráčů a mnoho příznivců. Průběh této akce jste mohli 
sledovat na Českém rozhlase H. Králové, který v přímém pře-
nose vysílal reportáže paní Ilonky Dvořákové přímo z celého 
sportovního dne. Vy všichni, kteří jste se přišli bavit a líbilo se 
vám s námi, pozvěte své známé na příští kuželkiádu (Nová Paka 
polovina září).
Zápis do knihy rekordů o Hromadný výstup vozíčkářů k prame-
ni Labe se taky vydařil. Za ostrého sluníčka v neděli 15.7. pomě-
řovalo své síly třicet tři postižených sportovců s terénem horské 
cesty ze Zlatého návrší k prameni Labe. Za asistence České tele-
vize a přímé kontroly komisaře Pepína z Pelhřimovské agentury 

Dobrý den se celá akce podařila. Všichni zúčastnění si odnesli 
triko s logem našeho sdružení a byli pohoštěni od nových spon-
zorů, řeznictví Švanda z Hlinska a Mléko Tatra. 
Sociální služby os SPB-CR

Od 1. ledna poskytuje naše sdružení podle zákona 108/2006 pa-
ragrafu 39 osobní asistenci nejen pro tělesně postižené, ale i pro 
seniory, děti a osoby potřebující pomoc okolí. Případní zájemci 
se mohou informovat na tel. : 604 290 189 
Podrobné info o všech činnostech sdružení najdete na www.spb-
-cr.ic.cz
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Hlavní podium
13:00 - 13:40 Folklorní soubor Hořeňák
13:40 - 14:00 Příprava
14:00 - 14:40 Evergreen Dixieland Band
14:40 - 15:00 Příprava
15:00 - 15:40 Vestoje
15:40 - 16:00 Příprava
16:00 - 17:00 High Fever
17:00 - 18:00 Příprava
18:00 - 19:00 The Tap Tap
19:00 - 19:30 Příprava
19:30 - 21:00 Ivan Mládek a Banjo band
21:00 - 21:20 Příprava
21:20 - 22:40 Sto zvířat
22:40 - 23:00 Příprava
23:00 - 24:00 Skandaal

Druhé podium
13:00 - 13:30 DTTD
13:30 - 13:40 Příprava
13:40 - 14:20 Revolwhere?
14:20 - 14:40 Příprava
14:40 - 15:20 VHS
15:20 - 15:40 Příprava
15:40 - 16:40 Čellisti
16:40 - 17:00 Příprava
17:00 - 18:00 Jiří Schmitzer
18:00 - 18:20 Příprava
18:20 - 19:20 Lety mimo
19:20 - 19:40 Příprava
19:40 - 20:40 Benjaming band
20:40 - 21:00 Příprava
21:00 - 22:10 NVÚ
22:10 - 22:30 Příprava
22:30 - 23:40 Waťák - Kabát revival
23:40 - 24:00 Příprava
24:00 - 01:00 Somnolentia

Klášter žije!
Multikulturní benefič-
ní festival - Sobota 22. 
září – 13:00

V sobotu 22. září se bývalý are-
ál kláštera a nemocnice v Nové 
Pace promění v centrum hudby, 
zábavy a pozitivních vibrací. 
Místní občanské sdružení Život 
bez bariér zde pořádá benefiční 
festival, který v našem městě 
nemá obdoby. 

Od jedné hodiny odpoledne 
do jedné hodiny ráno se zde 
představí osmnáct hudebních 
skupin včetně populárních 
umělců jako jsou Ivan Mlá-
dek, Jiří Schmitzer, Sto zvířat, 
Lety mimo nebo Kabát revival. 
Hudební program bude velmi 
rozmanitý a svůj oblíbený žánr 
by si měl najít opravdu každý. 
Sobotní odpoledne bude na 
hlavním podiu věnováno širo-
ké veřejnosti, zahraje folklorní 
soubor Hořeňák, novopacké 
skupiny Evergreen Dixieland 
Band a Vestoje. Po nich se 
představí vrchlabský projekt 
High Fever, který slibuje ná-
vrat ikon pop-music jako Abba, 
Bee Gees nebo Boney M. Od 
šesti hodin bude hlavní podium 
vyhrazeno orchestru The Tap 
Tap. Soubor je složen z dětí z 
pražského Jedličkova ústavu, 
kteří hrají populární písničky 
na nejrůznější nástroje pod 
vedením zkušených muzikan-
tům ze skupiny Vltava. Vřele 
doporučuji! 
Večerní program na hlavním 
podiu odstartuje Ivan Mládek 
a jeho Banjo band. Celá Nová 
Paka si bude moci zazpívat 
refrény ze slavných písní jako 
Jožin z bažin, Prachovské 
skály nebo Z Opavy. Nebudou 
samozřejmě chybět ani veselé 
historky a vtipy v podání sa-
motného Ivana Mládka, ale 
také koktavého Milana Pitkina, 
Kalamity Jane nebo Ivo Pešá-
ka. Další hvězdou večerního 
programu bude skupina Sto 
zvířat. Tato legenda české ska 
music se do našeho města vrací 
po velmi vydařeném koncertu 
v MKS v loňském listopadu a 
představí u nás zbrusu novou 
desku Rozptýlení pro pozů-
stalé. Program v rytmu ska na 
hlavním podiu uzavře neméně 
populární jičínsko – hradecko 

– jamajská skupina Skandaal.
Druhé podium bude více za-
měřeno na mladší publikum a 
výhradně na kytarovou hudbu. 
Z odpoledního programu do-
poručuji skupinu Čellisti, což 
je zajímavý projekt pardubic-
kých konzervatoristů, kteří 
na violoncella přehrávají hity 
skupin jako Nirvana, Metal-
lica, Doors nebo Beatles. Po 
nich si druhé podium zabere 
známý písničkář, herec a 
bard Jiří Schmitzer. Ten Vás 
zaujme nejen svojí hudbou, 
ale také pobaví nevšedními 
historkami ze života. Následo-
vat bude pražská úderka Lety 
mimo a trutnovská punková 
rodinka Benjaming band, což 
je skupina složená z otce a tří 
synů hrajících ve skotských 
sukních a za doprovodu dud. 
Veselou náladu na druhém 
podiu umocní další skupina 
a nebude to nikdo menší než 
punková legenda NVÚ. Od 
půl jedenácté nastoupí Waťák 
– Kabát revival. Tato parta zku-
šených vsetínských muzikantů 
zahraje všechny největší hity 
skupiny Kabát jako Colorado, 
Burlaci nebo Děvky ty to znaj. 
Závěr na druhém podiu obsta-
rá nadějná novopacká metalová 
skupina Somnolentia. 

Areál bývalého kláštera a ne-
mocnice ovšem nebude žít pou-
ze hudbou. Například budova 
bývalé psychiatrie bude plná 
výstav obrazů a fotografií, ve 
filmovém stanu budou po celý 
den promítány ekologické a 
sociální dokumenty s násled-
nými diskusemi s odborníky 
a zajímavými hosty. V celém 
areálu bude nespočet stánků, 
čajovna, kafírna, prezentace 
neziskových organizací, graffi-
ti jam, rozmanité občerstvení a 
také několik atrakcí. Takzvaná 
hospodářská budova bude vy-
hrazena pro zábavu především 
mladých. Bude zde dj scéna, 
kde se představí například 
downtempový DJ Blue, br-
něnský raggajungle masta DJ 
Rippa a také současná hvězda 
pražské drumnbassové scény 
DJ Pixie. Jídelna bude plná 
stolních fotbálků Rosengart, 
chybět nebude ani koktejlový 
bar, tetovací salónek atd.
Z uvedené nabídky zábavy si 
vybere snad úplně každý. Kaž-
dý by ovšem měl také vědět, 
proč celý benefiční festival po-
řádáme. Máme tři neskromné 

cíle, zaprvé uspořádat v Nové 
Pace akci, která bude svým 
rozsahem překračovat hranice 
města i regionu. Zadruhé chce-
me na jeden den otevřít prostory 
bývalého kláštera a nemocnice 
pro veřejnost a přilákat pozor-
nost zpět k touto nevšednímu 
místu a také představit koncept 
rekonstrukce areálu v moderní 
centrum sociálních služeb, 
kultury a relaxace. Jelikož je 
akce benefiční, chceme takto 
získat část peněz potřebných 
na rekonstrukci areálu. Z 
každé zakoupené vstupenky v 
ceně 150,- kč v předprodeji a 
200,- kč na místě půjde přesně 

50,- kč přímo do fondu rekon-
strukce kláštera. 

Každý kdo přijde na benefiční 
festival Klášter žije! tak bude 
nejen součástí velkolepé zába-
vy a podívané ale především 
přispěje na dobrou věc. 

Tak přijďte pobejt! 

    
    
  Ivo Krsek 
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Ve čtvrtek 20. září přiveze do 
Nové Paky výtvarník a básník 
Honza Volf, svoje sluníčkové 
vyprávění. Na setkání přijďte 
na sedmnáctou hodinu do 
klubovny v přízemí Měst-
ského kulturního střediska, v 
sousedství Karmelitánského 
knihkupectví.
 Tvorba Honzy Volfa je roz-
sáhlá. Hlavním zankem jeho 
žlutých knížeček, plných 
optimistické poezie života, je 
úsmívající se sluníčko.
Které knížečky najdeme v 
současné době na pultech 
knihkupectví? 
Mezi dříve vydané patří kníž-
ky pohledů Usměvavý sluníč-
ko pro tvý hodný srdíčko a Co 
je dětské, to je hezké. Pohledy 
se sice v dnešní době posílají 
velmi málo, je však jisté, že 
obrázky od Honzy Volfa způ-
sobíte radost a jejich příjemce 
se bude usmívat stejně jako 
sluníčka na obalu knížečky. 
Jeho další dílko, vydané v 
roce 2002, dostalo titul Mít 
rád a jistě nemíní jen svého 
pejska Františka sluníčko, je-
hož fotografie ilustrují napsa-
ná moudra. Je věnována všem, 
kteří vědí “mít rád znamená 
pro někoho žít, ale taky pro 
něj uměn umírat. A nejenom 
lásku předstírat. Lidské dobro 
zneužívat a citově vydírat. To 
není láska, to je na písku po-
stavený hrad.” 
Mezi méně zdařilé patří jeho 
knížečka Každej žije, jak umí 
a kdo neumí, tak blbě čumí. 
Psací písmo může působit 
potíže při čtení, ale aforis-
mům a básničkám neubírá na 
peprnosti a ostrosti. Sytě žlutá 
knížka vyšla před sedmi lety. 
Při porovnání s novou tvorbou 
Honzy Volfa, jasně vidíme, 
jak se autor vytříbil a vyzrál. 
Jeho nové knížečky zachycují 
více podstatné věci života. S 
nadějí a úsměvem přeje lidem: 
“vychutnávej si každičký den 
a na to své dobré srdce nikdy 
nezapomeň. A že se ti ostatní 
na ten svět mračí? Když jim 
tak málo k životu stačí. Ty 
však dál usmívej se jen.” 
Podobně v knížce Radosti 
kousíček od veselých sluníček 
se věnuje tématům radosti a 
pohody, kamarádství, důvěry, 
svobody. Cesta životem je 
pro Volfa cestou k moudros-
ti: “Cesta utrpení je cesta k 

moudrosti a tak si toho buď 
vědom a nepropadej zoufalství 
ani sebelítosti. Vše se v dobré 
obrátí a ta láska, klid duše 
a radost ze života se ti opět 
navrátí. Život se ti sluníčkem 
prosvítí a tvé srdce život oce-
ní. Duše se ti krásou naplní, 
láska všechno promění.”
Fanouškovi a všem dobrým li-
dem je věnovaná brožura Měj-
te se hezky čili sluníčkově. 
Přes všechny krásné veršíky 
věnované lásce a kráse živo-
ta najdeme v závěru otázky: 
“Doufáš, nebo si jen zoufáš? 
Do země se propadáš a nebo 
stále vzhůru k nebi stoupáš?”
 Světýlka z temnoty charakte-
rizuje přání: ”Žij v harmonii a 
v rovnováze a budeš se cítit 
blaze. A těch dobrých věcí si 
neodpírej a spokojeně se jen 
usmívej. A bude ti hej. Nebuď 
na sebe zlej. A ty sluníčko sviť 
a svojí láskou nás zahřívej. To 
ať ten člověk malej a slabej 
není v té tmě nadobro ztra-
cenej.”
Mezi novější tvorbu Honzy 
Volfa patří dárková knížečka 
Dívám se do nebe. Naplňuje 
motto: “Dívám se do nebe, 
daleko od tebe, vlak už je při-

pravenej, čeká až nastoupím. 
Dívám se do nebe, daleko od 
tebe, a ve svém srdci mám tě 
tam.”
Básničkový diář na rok 2008 
potěší přidaným Zápisníčkem 
na tvoje důležité poznámky, 
povzbuzujícími veršíky na 
celý rok a prostorem pro osob-

Honza Volf, ten, co neumí hrát golf: S NADĚJÍ A ÚSMĚVEM
ní záznamy. 
Básničkový každodeníček na 
rok 2008 je dárkové balení 
nástěnného kalendáře, sluníč-
kového pexesa, pohledů, přá-
níčka, sluníčkových plakátů 
a velkého souboru básniček. 
Pro koho jsou určeny? Autor 
o nich sám říká: “Mé básničky 
nejsou určené pro cyniky, pro 
potouchlíky ani pro puberťáky 
ani pro spustlíky. Ba ani pro 
zbohatlíky. Ale jsou určené 
pro lidi jemné, skromné, 
klidné, pro ty malé a slabé, 
pro duše úpřimné, otevřené 
a čisté. Pro ty které se cítí v 
tomto hrubo-hmotném světě 
bezradné. A tak jim přeju, ať 
zůstanou tací jací jsou. Sluníč-
ko nad nimi nezapadne, pro-
tože tou správnou cestou za 
láskou jdou. Na jejímž Konci 
odměnu dostanou. Srdce stále 
živené nechřadne ani nevy-
chladne. Tak těch správných 
rozhodnutí nikdy nelituj. A 
tu svoji duši si v upřímnosti 
opatruj.”
Úpnou novinkou je knížečka 
Honzy Volfa Šťastný člověk, 
určná lidem, kteří stále hledají 
a ptají se na podstatu štěstí 
a života. Autor všem přeje: 
”Milé sluníčko si na pomoc 
k srdci vem. A snaž se žít ten 
hezký život s láskou, s nadějí a 
s úsměvem.” 
Nenechte si ujít setkání s Hon-
zem Volfem, co se nezabývá 
golfem!

 BK

Doba houbaření - unikátní nález krásného hřiba pod Gymnáziem 
v Nové Pace
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Ohlédnutí za zdařilou akcí
Ve dnech 12.-14. června 2007 připravil novopacký KOBIT SZ prezentaci 
svých výrobků v areálu hotelu Štikov. A bylo opravdu na co se dívat i 
odborně posuzovat. Z celé škály produktů firmy byla přehlídka od těch 
malých ventilátorů a pluhů na čištění komunikací až po nakladače, tažené 
zametače. K novinkám té letošní prezentace patřily například rozličné typy 
signalizačních a předzvěstných vozíků, sloužících ke zvýšení bezpečnosti 
provozu na dálnicích a rychlostních komunikacích. Tato zařízení, s origi-
nálními prvky, jsou v současné době dodávána ve větším množství ŘSD 
Praha. 
Velkou odezvu vzbudila mezi návštěvníky novinka – speciální směs pro 
nouzové opravy silnic, například výtluky po zimě či po přírodních kala-
mitách. KOBIT v Nové Pace ji vyvinul ve spolupráci s anglickou firmou. 
Zmíněná směs – to je velice zajímavé – se může pokládat od mínus 45 st. 
C do plus 40 st. Celsia. Směs se jenom zhutní (válec, vibrační deska) a 
bezprostředně poté je již provozuschopná i pro těžká vozidla. Hotová směs 
se dodává v běžných baleních od 25 kg výše. Může se libovolně dlouhou 
dobu skladovat a teprve až po zhutnění, komprimaci se”vyštěpuje” , vy-
tvrdne a tím zaplní celý prostor. První zkušenosti z minulé zimy ukazují, 
že tyto tzv. plomby, které se provádějí touto speciální směsí, jsou odolné 
a nevypadávají – jak je kolikrát ”zvykem” u klasických oprav. Produkci 
novopackého Kobitu SZ shlédlo v těchto dnech téměř 500 návštěvníků i 
odborníků nejen z ČR, ale i ze Slovenska, Polska i Německa
Poznámka na závěr: kéž by to bylo i řešení pro opravy komunikací přímo 
v Pace.  -Oh- 

Věnujte se svým nohám - navštivte nás!

PEDIKÚRA
Nabízíme:

pedikúru na objednávku u nás
pedikúru u vás doma

masáž nohou
ošetření nohou diabetiků

peeling nohou
lakování nehtů

Chaloupská Daniela
Barákova 174 (za poštou)

Lázně Bělohrad
tel.: 602 417 263

Krátké čekací lhůty

l. srpna 1907 zahájil generál sir 
Robert Baden Powell činnost v 
1. skautském táboře.
Stoleté výročí od významné 
události si připomnělo více 
než dvěstě zemí na světě a 
výjimkou nezůstala ani Česká 
republika.
Pro někoho všední, obyčejný 
den, ale pro skautské organi-
zace slavnostní svátek. Stranou 
nezůstalo ani skautské středis-
ko SOPKA v Nové Pace, jehož 
19 členů, zastupujících všech-

ny generace, se sešlo na Pošt-
mistrovském kopci a signálem, 
totožným s úvodním před sto 
léty a junáckou hymnou při-
pomnělo jubileum, spojující 
skauty celého světa.
Na opačném konci novopac-
kého katastru - u Valdova 
– stejnou symbolikou a ve 
stejnou hodinu /osmá ranní/ se 
zhostili tohoto aktu i skauti ze 
Dvora Králové, kteří zde tráví 
prázdniny. Zajímavosti je sku-

tečnost, že i jich bylo stejně 
jako Novopackých, tedy 19
-arr-

V úterý 18. září od 
18.00 hodin do Junác-
ké klubovny
…..kde proběhne videovečer 
Karla Pokorného, což bylo 
již avizováno v bulletinu k 
650. výročí oslav Nové Paky. 
Akce, nad kterou převzalo zá-

štitu Město Nová Paka, bude 
přehlídkou tvorby autora, 
který se pravidelně zúčastňuje 
amatérských soutěží v ČR. I 
náplň 70 minutového večera 
je pestrá – pět videosnímků 
představí nejen význačné 
osobnosti, ale také historické 
objekty. Autor se představí i 
několika trofejemi, které mu 
udělily odborné poroty. Upo-
zornění: vstup volný! 

Skautské oslavy i na Novopacku!
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NOVOPACKÉ FIRMY SE PŘEDSTAVUJÍ NOVOPACKÉ FIRMY SE PŘEDSTAVUJÍ 

KOBIT nalezl skulinu 
na trhu
Obdobně jako Ostravsko, Kla-
densko jsou známé strojíren-
stvím a hutnictvím, Plzeň zase 
pivem, pak Novopacko má svo-
ji tradici ve výrobě silničních 
strojů a zařízení. Po rozpadu 
monopolního podniku Silnič-
ní stroje a zařízení převzaly 
otěže tohoto sortimentu nové 
firmy. Novopacký KOBIT, s 
r.o. je jednou z nich. Ve svém 
výrobním programu nabízí 
tuzemským i zahraničním uži-
vatelům – téměř 250 “položek” 
silničních zařízení pro manipu-
laci, údržbu, čištění a opravy 
dopravních cest. Jsou to stroje 
pro zimní údržbu (odklizení 
sněhu, nakládání posypových 
materiálů), pro letní období 
(sekačky k různým nosičům, 
dále mycí zařízení) i speciální 
stroje pro čištění komunikací i 
zařízení pro zvýšení bezpeč-
nosti provozu. 
Uspět však v konkurenci fi-
rem s obdobným zaměřením 
– a navíc na malém prostoru 
– je bezesporu umění. Ne 
vždy se proto daří. Co se tedy 
za poměrně úspěšným chodem 
Kobitu sz s.r.o skrývá? Podle 
jejího jednatele inženýra Zdeň-
ka Vondráka je to především 
volba takového sortimentu 
strojů, které je možno využít s 
daným příslušenstvím po celý 
rok. Aby však byli úspěšní, 
museli nalézt – a to se podařilo 
– skulinu na trhu, která se vy-
myká široké nabídce ostatních 
firem. To jsou například sig-
nální zařízení pro zabezpečení 
provozu zejména na dálnicích 
a rychlostních komunikacích 
(předzvěstné vozíky a infor-
mativní šipky), dále speciální 
nakladačová a zametací tech-
nika. Zde spolupracují úzce s 
několika renomovanými zahra-
ničními výrobci (NSR, Švéd-
sko, Polsko), které je u nás, 
v ČR a SR, rovněž zastupují. 
Pochopitelně i tato spolupráce, 
jak u řady jiných firem, měla 
svůj vývoj. Od postupného 
“oťukávání” až po nabytí vzá-
jemné důvěry. To se projevilo 
v úzké součinnosti od práce na 
společných projektech, přes 
dodávky špičkových kompo-
nentů, jejich úpravách podle 

požadavku odběratelů až po 
předání některých know-how 
ke speciálním zařízením a 
strojům.
Variabilita strojů a zařízení 
přitahuje zájem odběratelů
Jedním z úspěšných řešení 
novopackých strojařů jsou 
hydraulicky přestavitelné 
sněžné pluhy. Na trhu jsou 
velice žádané. Zařízení může 
fungovat klasicky – napravo, 
nalevo, nebo se dá přestavět 
do tvaru “V” nahrnovací pluh, 
nebo do tvaru “Y” pro prorá-
žení vysokých vrstev sněhu, 
přilehlých jazyků či zábran. I 
když obdobné pluhy dodávají 
některé zahraniční firmy – roz-
díl je v ceně. Minimálně o 30 
– 35 a dokonce u některých 
sněhových fréz až o 50 pro-
cent ve prospěch tuzemského 
výrobce! Předností těchto 
strojů a zařízení, vysvětluje 
klady inženýr Vondrák, je je-
jich variabilita, nikoliv jedno-
účelnost. V dnešní době, kdy 
se vše zaměřuje na hospodár-
nost, hodnota jednoúčelových 

speciálních strojů poněkud 
upadá. Odběratelé kalkulují 
rentabilitu. K čemu je takové 
byť vysoce výkonné zařízení, 
když jim v týdnu funguje je-
den, dva dny nebo dokonce jen 
několik hodin, navíc při vysoké 
energetické spotřebě? Logicky 
tedy hledají stroje s doplňko-
vým vybavením, které je mož-
no využít po celý rok.
Typickým příkladem – a je jich 
možno uvést z novopackého 
Kobitu více – jsou nakladače. 
Slouží pro nakládku vysokých 
sypačových nástaveb na vozi-
dlech Tatra, Volvo, IVECO, 
Mercedes a dalších, kam 
běžný nakladač prakticky sám 
nedosáhne, takže bez problémů 
nakládá v zimě do sypačů z ja-
kékoli výšky i prostoru inertní 
nebo chemický materiál. V jar-
ních a letních měsících může 
být však využit pro jiné účely. 
Toho dosáhli jednoduchým 
rychloupínacím zařízením na 
přední manipulační desce na-
kladače, kde je možno během 
krátké doby zaměnit nakládací 

lopatu za nakládací 
vidle nebo za zařízení 
pro čištění či hloube-
ní příkopů, případně 
upevnit speciální 
zařízení na frézování 
zbytků stromů, což 
je jedna z bezpeč-
nostních podmínek 
při likvidaci dřevin 
podél komunikací. A 
takových přídavných 
zařízení, nástaveb 
u tohoto nakladače 
jsou desítky, které 
je možno nabídnout 
odběrateli. Ať je 
to vysokozdvižná 
plošina pro práci ve 
výškách, různé mo-
difikace sněžných 

pluhů a fréz pro odhrnování 
sněhu a čištění – až po zametání 
malých ploch. 
Sledovat trendy a směry v sil-
niční technice
Jakkoliv by se zdálo, že v 
oboru silniční technika je už 
vše vymyšlené a vytvořené, 
není tomu tak. O tom nakonec 
svědčí zájem odběratelů ori-
entovat se na stroje a zařízení 
– vysoce výkonné, ale přitom 
maximálně efektivní. Jednou z 
možných aplikací jsou nosiče 
typu traktor určených do ma-
lých prostorů. Pro jejich užití 
nahrávají příznivé ekonomické 
ukazatele (příznivá cena, hos-
podárnost provozu, možnosti 
odpisů) včetně další výhody, že 
toto zařízení s vysokou varia-
bilitou může obsluhovat jeden 
člen osádky, na rozdíl od uni-
verzálních velkoprostorových 
nosičů, kde provoz zajišťuje 
dvoučlenná osádka. 
Na druhé straně byla doba, kdy 
si odběratelé vystačili třeba s 
jedním typem nosiče. V sou-
časné době se již vybavují i 
několika typy vozidel, rozšiřují 
svůj park. I zde však – na těch-
to různých nosičích - nacházejí 
své uplatnění přídavná zaříze-
ní určená k desítkám činností. 
Vhodně aplikovat takové ná-
stavby, přídavná zařízení, 
dle specifických požadavků 
objednatele – to je ta skulina 
v konkurenčním prostředí, kte-
rou vyplňuje novopacký Kobit. 
Firma je držitelem certifikátu 
ISO 9001.
     O. Houška
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PŘEDSTAVUJE SE VÁM PŘEDSTAVUJE SE VÁM 

Suchardová Vendula - VENDY
Podnikatelka - manažerka společnosti Green Ways
Předsedkyně Klubu sportu pro všechny Nová Paka
 Cvičitelka II tř. Zdravotní tělesné výchovy
  držitelka certifikátu Powerjóga akademie 
 Václava Krejčíka
 Členka regionálního vedení Asociace spotru pro 
 všechny v Jičíně
 2x vyhodnocená v anketě 
 O nejúspěšnějšího sportovce okresu jako cvičitelka

Světové gymnestrády
 1995 Berlín
 1999 Göteborg
 2003 Lisabon
Absolventka 1-6 stupně Kineziologie One Brain 
Lásky:  mí dva synové David a Patrik
Koníčky: kromě cvičení
  v létě kolo a kolečkové brusle
  v zimě hlavně sjezdové lyže, 
  ale i běžky ale i chůze pěšky
  Koně jak živí, tak i ti pod kapotou

Více o mě, o mé práci a o cvičení se dovíte na mých internetový 
stránkách www.vendi.cz

Manažerka GW

 Jízda na Drak Star Cvičitelky KSPV
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì vstupenky 
pøíplatek 1,- Kè. Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892, www. novapaka. cz, www.kultura-novapaka.cz

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD: úterý 
až sobota 16,30 – 20,15 hodin, st. svátky 16,30 – 19,30 hodin. Deset minut 
před začátky představení přednostní prodej vstupenek. Prodej časopisu CI-
NEMA, nenahraných videokazet a plastových obalů na VKZ - jednotná cena 
25 Kč/kus. Z m ě n a p r o g r a m u v y h r a z e n a.

31.8. – 1.9. pátek v 20 hodin, sobota v 17:30 a 20 hodin
Cesta bojovníka
Amerika šest století před první Kolumbovou cestou. Na klidné pobřeží 
přijíždějí vikingští nájezdníci a bezohledně plení, zabíjejí a zotročují. 
Stejně náhle jak se objeví, tak také zmizí, a zůstane po nich jen malý 
chlapec.
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 66 Kč (USA)

4. úterý – Kino nehraje

5. středa v 19 hodin
Zvětšenina – Filmový klub
Snímek Zvětšenina se bezpochyby stal nejproslulejším filmem nedávno 
zesnulého režiséra Michelangela Antonioniho. Ocenění: Golden Palm 
(Cannes 1967). Přístupný – Vstupné 44 Kč, pro nečleny FK s příplatkem 
(V. Británie/Itálie)

6. čtvrtek v 17:30 a 20 hodin
Miss Potter
Beatrix Potterová byla literárním fenoménem začátku 20. století. V době, 
kdy mladé dívky její společenské třídy měly v plánu se dobře vdát, se 
Beatrix stala ikonickou postavou. Vytvořila sérii knih a postav, které 
jsou stejně oblíbené dnes, jako byly před sto lety. 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč (USA/V.Británie)

7. - 8. pátek v 17:30 hodin, sobota v 17:30 a 20 hodin
Fantastická čtyřka a Silver Surfer
Ve filmu Fantastická čtyřka a Silver Surfer čeká čtveřici superhrdinů 
dosud nejtěžší protivník - tajemný posel Silver Surfer, který přiletěl z 
hlubin vesmíru, aby naši planetu připravil na její zánik. 
Přístupný – Vstupné 66 Kč (USA/Německo) – český dabing

11. – 12. úterý, středa v 17:30 a 20 hodin
Harry Potter a Fénixův řád
Harry Potter se vrací do Bradavic, aby nastoupil do pátého ročníku školy 
čar a kouzel. Ačkoliv je sám teprve student, připravuje odvážné mladé 
čaroděje na nebezpečnou bitvu, která brzy propukne ...
Přístupný - Vstupné 69 Kč (USA/V.Británie) – český dabing

13. čtvrtek v 17:30 a v 20 hodin 
Prokletí domu slunečnic
Horror. Rodina Solomonových se přestěhuje na zchátralou slunečnicovou 
farmu. Jak farma začíná po letech chátrání ožívat, rodina zaznamenává 
nepříjemné a alarmující změny v chování svého otce. 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč (USA/Kanada) 

14. pátek v 19 hodin
Sedmá pečeť – Filmový klub
Slavný film režiséra Ingmara Bergmana – “Sedmá pečeť” pojednává o 
smrti, strachu a smyslu života. Ocenění: Zvláštní cena poroty (Cannes 
1957). Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 44 Kč, pro nečleny 
FK s příplatkem (Švédsko)

15. sobota v 17:30 a 20 hodin
Warholka
TIP KINA: Andy Warhol jí slíbil, že z ní udělá hvězdu. Svůj slib splnil 
beze zbytku. Konec její kariéry i života přišel ale stejně rychle a brzy, 
jako její závratný vstup do světel reflektorů.
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 69 Kč (USA)

18. – 19. úterý v 20 hodin, středa v 17:30 a 20 hodin
Jednotka příliš rychlého nasazení
TIP KINA: Jako parodie je Jednotka příliš rychlého nasazení GENI-
ÁLNÍ... a jako samostatně fungující film jen geniální. Můžete si vybrat. 
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 64 Kč (V.Británie)

20. čtvrtek v 19 hodin
Záviš - kníže pornofolku pod vlivem Griffithovy Intole-
rance - Filmový klub
Dokument. Po stopách třínohého psa a dvounohého režiséra na cestě 
českým dneškem a československou minulostí.
Doporučná přístupnost: od 15 let - Vstupné 54 Kč, pro nečleny FK s 
příplatkem (ČR)

21. – 22. pátek ve 20 hodin, sobota v 17:30 a 20 hodin
Okamžik zlomu
Na světě není nic horšího než naštvaný důchodce. O čemž by mohl mluvit 
státní návladní Beachum, kterému se nedávno podařilo chytil jistého 
Crawforda (Anthony Hopkins), který se pokoušel zabít svou ženu. Bo-
hužel soud měl na celou věc trochu jiný názor, a tak se Crawford dostal 
ven. A rozhodl se, že Beachumovi udělá ze života peklo ...
Doporučená přístupnost: od 12 let - Vstupné 69 Kč (USA)

25. – 26. úterý v 17:30 hodin, středa v 17:30 a 20 hodin
Transformers 
Prakticky odnepaměti ve vesmíru kolem nás zuří válka dvou vyspělých 
mimozemských civilizací Autobots a Decepticons. Dosud se nám vyhý-
bala, ale tito vyspělí mechanoidi objeví na Zemi zdroj energie…
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 69 Kč (USA) 

27. čtvrtek v 17:30 a 20 hodin
Edith Piaf
TIP KINA: Narodila se na chodníku, vyrůstala v nevěstinci, vydělávala 
si pouličním zpěvem. Její magický hlas, vášeň a přátelství s hvězdami 
své doby (Marlene Dietrich, Jean Cocteau, Yves Montand...) jí od dětství 
v chudobě přivedlo k obdivu celého světa.
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 69 Kč (Francie/
V.Británie)

28. – 29. pátek ve 20 hodin, sobota v 17:30 a 20 hodin
Faunův labyrint
TIP KINA: Obrovský hit letošního Febiofestu !!! Fascinující magická 
podívaná a silný příběh o tom, že ve světě dětské fantazie se za život, 
čest a odvahu platí stejná cena jako ve světě dospělých.
Přístupný – Vstupné 64 Kč (Mexiko/USA/Španělsko)

Připravujeme:
Mr. Brooks – Irina Palm – Bourneovo ultimá-
tum – Ratatouille – Hvězdný prach – Medvídek 
– Inland Empire… 
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Zveme vás do nově 
otevřené

Restaurace 
a Penzionu u 

Fejfarů
Vidochov 6
Nová Paka

otevřeno: 
ne - čt: 11:00 - 22:00 h.
pá - so: 11:00 - 24:00 h.

Těšíme se na vaši 
návštěvu

tel.: 493 722 462
mobil: 605 206 423
www. penzionvidochov.cz

Začátkem července se uskuteč-
nila brigáda na úpravě parko-
viště před sídlem organizace, 
o. s. Společenství zdravotně 
postižených, členové, kteří 
se cítí po fyzické stránce fit 
se ujali této úpravy , když 
přivezli drť silničáři, za což 
jim patří poděkování. Tuto drť 

Nové Paky a jiných zdravotně 
postižených organizací, o.s. 
Společenství zdravotně posti-
žených Nová Paka byla taktéž 
vyzvána předsedou panem 
Pelikánem a zúčastnila se jen 
třemi družstvy. Družstvo o.s. 
SZP reprezentovali pod ná-
zvem neprduši, předseda Šulc, 

Dubcová, Kohút mladší. Tak-
též byly exhibičně uspořádány 
závody v ,, páce” mezi ženami 
a muži , první cena ,,prase”, ale 
porce grilovaná. Pořadí najde-
te na internetových stránkách 
www.spb-cr.ic.cz
Po deštivých dnech se nám 
na těchto závodech ukázalo 
sluníčko a začalo pěkně připa-
lovat. Takže se pěkně závodilo. 
Občerstvení bylo ve velké míře 
zajištěno, že si nemohl nikdo 
stěžovat a mohl si dát co hrdlo 
ráčilo, párek, grilované prase, 
čaj, nealko i alko a za domácí 
pečivo se nemusel nikdo stydět, 
vše se povedlo. Je vidět, když 
se dá dobrá parta dohromady 
tak se nechá udělat velký kus 
práce. Ono takto si hrát není 
jen pro děti, ale i pro dospělé 
a hlavně pro senioři. Co říká-
te ? neměli byste se nad tím 
zamyslet? Toto je dobrý lék 
na psychiku a odreagování od 
všech starostí 
Za organizaci SZP 

Šulc Miroslav předseda

Zdravotně postižení a senioři se reprezentují

členové rozhodili po parkoviš-
ti a zaměstnanci technických 
služeb uválcovali, za což jím 
děkujeme. Poděkování patří 
i zástupci hejtmana Králove-
hradeckého kraje panu Petru 
Kuříkovi, který nás podpořil, 
a tím se již nebudou vozíčkáři 
nadále bořit do štěrku. Ještě 
jednou všem, kteří se podíleli 
jakýmkoliv způsobem na této 
akci děkuje

 Šulc Mir. předseda. 

Sobota 14. července 2007 se 
uskutečnily závody v závěsném 
kulečníku v Dolní Kalné. Po-
řadatelem těchto závodů bylo 
o.s. Sportem proti bariérám - 
Český ráj. Stará Paka. V těch-
to závodech se soutěžilo mezi 
vozíčkáři z Prahy, Liberce, 

ček, Hamáčková, Kohút, Koh-
útová, družstvo Příčná, Dubec, 

Šulcová, Krejčová, Kracík, 
družstvo Staropačáci, Hamá-

Nabízíme dlouhodobou 
brigádu 

nebo přivýdělek. 
Požad. min. střední vzdělání. 

Tel. 602489047 

Hledám partnera pro podnikání. 
Know-how, kapitál k dispozici. 

Požaduji nasazení, elán, aktivitu. 
Tel. 739855044 

Ing. Lenka Chaloupská
Pod Koželuhy 556, 506 01 Jičín

mob.: 774 119 012
mail: lenka.chaloupska@afiz.cz

Vlastimil Mužíček 
vystavoval v Hradci 
Králové
V červenci vystavoval novo-
packý malíř Vlastimil Muží-
ček své obrazy v královéhra-
decké galerii Celebris. Jeho 
dvaatřicet prezentovaných 
obrazů je retrospektivou jeho 
tvorby za posledních pět let 
obsahující jak modernu, tak i 
klasiku. Návštěvníci si mohli 
prohlédnout převážně krajiny, 
nejen z Podkrkonoší a i dalších 
částí naší země. K vidění zde 
bylo i jeho několik olejů z cest 
po Francii a Norsku. 
 (po)
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NENECHTE SI  UJÍT V MKS!!! ! !NENECHTE SI  UJÍT V MKS!!! ! !

Výstava FOTOKLUB Nová Paka – zahájení výstavy 3.9. 2007 
od 17 hodin na malém sále MKS.
Otevřeno PO až PÁ od 9 do 12 hodin od 13 do 16 hodin.
                SO a NE otevřeno od 9 hodin do 12  hodin.
Vstupné dospělí 20 Kč, děti 10 Kč. Výstava potrvá do 21.9. 
Historie fotoklubu v Nové Pace sahá až k roku 1933, kdy byl 
klub založen. Nechte se pozvat na zajímavou výstavu. Lovci 
beze zbraní i tak se někdy fotografům říká. Budete mít možnost 
seznámit se s prací tohoto spolku. Nahlédnout můžete do histo-
rie, ale i současnosti. Vystaveny budou práce současných členů 
klubu barevné i černobílé fotografie. Úvodní slovo Miroslav 
Suchánek, hudební doprovod Lenka Nosková a bratři Suchán-
kovi. Výstava je pořádána v rámci oslav 650 let první písemné 
zmínky o Nové Pace. Více informací o fotoklubu a jeho historii 
najdete na internetu. www.kultura-novapaka.cz v odkazech, nebo 
fotoklubnp.futuranp.eu

26.9.2007 malý sál MKS OD 17 HODIN
KOŘENY ANTISEMITISMU…. aneb co by měl každý pří-
slušník evropské křesťanské kultury vědět o minulosti své spo-
lečnosti. Tragická historie, alarmující psychologie a současnost. 
Jde o formu xenofobie, která může mít různé formy, od osobní 
nenávisti až k institucionalizované násilné perzekuci. Lektorka: 

Terezie Dubinová PhD, vystudovala kulturologii a hebraistiku 
na FF UK Praha. Poté roční stáž v Izraeli. Je spoluzakladatelkou 
OS Baševi v Jičíně. 

12.10. od 19:30 navštíví MKS divadlo VIZITA. 
Spolu s JAROSLAVEM DUŠKEM se představí nejrespekto-
vanější a světově uznávaný jazzový kontrabasista MIROSLAV 
VITOUŠ. Rád experimentuje a proto není divu, že partnerem je 
právě Jaroslav Dušek. Večer plný improvizace. I tak by se dal 
nazvat dvanáctý říjen.
PRODEJ VSTUPENEK UŽ NYNÍ V MKS !!!!

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ FOTOKLUBU PŘI MKS
3. 9. - 21. 9. 2007, malý sál –  po – pá 9 – 12, 13 - 16 hod., so 
– ne 9 – 12 hod. – vernisáž výstavy zahájí Miroslav Suchánek 3. 
9. 2007 v 17 hod.
hudební doprovod: žáci ZUŠ – Ondřej Suchánek - akordeon, 
Michal Suchánek – kytara a Lenka Nosková – příčná flétna. Vý-
stava proběhne v rámci oslav 650 let od první písemné zmínky 
o Nové Pace

SLUHA DVOU PÁNŮ - zájezd do Národního di-
vadla
v hlavní roli Miroslav Donutil. Sobota 1. 9., pátek 14. 9. 2007, 
odjezd v 15.30 hod. parkoviště pod náměstím. Vyprodáno!

BENEFIČNÍ KONCERT PRO KLÁŠTERNÍ 
KOSTEL V NOVÉ PACE
Varhanní skladby zahraje Jana Havlíčková. 
Neděle 16. 9. 2007, v 16 hod., Klášterní kostel
Římskokatolická farnost vás srdečně zve na varhanní koncert do 
klášterního kostela. 
Účinkuje varhanice Jana Havlíčková. 
Zazní díla F. X. Brixi, F. X. Thuri, J. K. Vaňhala a dalších. 

Vstupné je dobrovolné a bude použito na opravy klášterního 
kostela.

S NADĚJÍ A ÚSMĚVEM. Honza Volf – ten, co neumí 
hrát golf. čtvrtek 20. 9. 2007, v 17 hod., v přízemí MKS – vedle 
Karmelitánského knihkupectví
MKS ve spolupráci s Karmelitánským knihkupectvím vás srdeč-
ně zve na besedu s vypravěčem a výtvarníkem Honzou Volfem
“Koho chleba jíš, toho píseň zpíváš. A tak doufám, že jsi člověk 
svobodný a že se stále na ten Boží svět usmíváš”

PŘEDNÁŠKA: KOŘENY ANTISEMITISMU
Občanské sdružení BAŠEVI Jičín – Mgr. Terezie Dubínová
čtvrtek 26. 9. 2007, v 17 hod., malý sál, vstupné 25,- Kč
...aneb co by měl každý příslušník evropské křesťanské kultury 
vědět o minulosti své společnosti. Židé a většinová společnost 
– tragická historie, alarmující psychologie.

Angličtina pro pokročilejší studenty
Kurz konverzace v anglickém jazyce založený na četbě knihy 
v originále. 30 lekcí x 90 minut (1x týdně, říjen-leden/únor-
květen)

Angličtina pro mírně pokročilé studenty
Kurz anglického jazyka založený na procvičování základů gra-
matiky a konverzace na studenty stanovené téma. 
30 lekcí x 90 minut (1x týdně, říjen-leden/únor-květen)

Více informací na 728 124 816 (Mgr. Kateřina Krejčová)

INTENZIVNÍ VÍKENDOVÉ KURZY ANGLIČTINY 
- 1 x měsíčně pátek-sobota (16 hod aj) 

- 10 měsíců v roce (od října 2007)
- kvalifikovaní lektoři se zahraničními zkušenostmi 
- nenásilná, zábavná forma výuky 
- pro začátečníky i pokročilé 
- výuka v malých skupinách (max. 6 lidí) 
- místo konání: Hotel Štikov
 tel: 604 715 095 (Bc. Barbora Chmelíková 
 www.intenzivni-kurzy.com



18

Umělecká agentura FOIBOS 
vydává edici Slavné vily, nad 
níž převzala patronát paní 
Livia Klausová a ve které 
hodlá čtenářům i světu, ukázat 
pozoruhodné dílo, stavební 
zázrak skrytý v architektuře 
vil a rodinných sídel po celých 
Čechách, Moravě a Slezsku. 
Po publikacích Slavné pražské 
vily, Slavné vily brněnské a 
Slavné vily Olomouckého 
kraje je ve spolupráci s Ná-
rodním památkovým ústavem 
Pardubice připravována kniha 
Slavné vily Královéhradecké-
ho kraje. Z Nové Paky byly 
do tohoto katalogu architek-
tonicky nejzajímavějších vil 
nominovány: Suchardův dům 
podle návrhu architekta Ota-
kara Wolfa (1895), secesní 
Kloučkova vila (1908) v Praž-
ské ulici, funkcionalistická 
vila Františka Vagenknechta 
(1951) v ulici Heydukově 
a Kaizlova vila (1933) od 

SLAVNÉ 
VILY

V NOVÉ 
PACE

architekta Jana Halíře v ulici 
Kumburské. 
Srdečně děkujeme všem, 
kdo nám pomáhají dopátrat 
se původní projektové doku-
mentace, dobových fotografií 
a osudů stavitelů.

 Lenka Nyklová 
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MUZEUM A KLENOTNICEMUZEUM A KLENOTNICE

Věci z muzea: 
Obraz - 

Rodina Jana Suchardy 
mladšího.
(Příběh skoro detektivní)

Možná se vám bude zdát, že 
o Suchardech píši dost často, 
ale já mám pocit, že všichni 
musíme splácet jistý dluh vůči 
tomuto rodu, který ve světě 
nechává vědět o Nové i Staré 
Pace.
K obrazu, který na snímku 
Jiřího Čejky reprodukujeme, 
mám zvláštní a osobní vztah. 
Bylo to nedávno, když jsem 
v roce 1970 přišel do Nové 
Paky. Suchardové mě okouz-
lili. Vždyť si představte, že 
uměleckou tradici rodu založil 
Jan Sucharda starší. který se 
narodil v roce 1770 ve Staré 
Pace. To tehdy ještě nebyl 
železniční viadukt, ale dodnes 
roubený dům, kde se narodil 
Jan Sucharda starší. Dům by si 
zasloužil památkovou ochranu 
i umístění pamětní desky.
Vrátíme se raději k historii 
našeho obrazu. Srdce každého 
muzejního pracovníka potěší, 
když někdo nějakou vzácnou 
věc muzeu věnuje. Věřte, že 
ty doby jsou dávno pryč a 
většinu lidí, když do muzea 
s něčím přijdou, spíš zajímá 
kolik by za to bylo, ale jsou i 
dnes vzácné výjimky. Já jsem 

měl to štěstí, že si mi právě v 
roce 1970 podařilo pro mu-
zeum získat darem tři krásné 
olejomalby členů Suchardovy 
rodiny. Po předchozím jed-
nání našemu muzeu vě-
novala paní Ludmila 
Pelíšková z Prahy 
tři obrazy. Byl 
to pro mě po-
cit obrovské 
radosti. Milá 
paní o pů-
vodu ob-
razů moc 
nevěděla. 
Jen říka-
la, že její 
maminka 
r o z e n á 
Musi lová 
pocházela z 
Nové Paky 
a první žena 
jejího otce 
se jmenovala 
Suchardová. Rám 
obrazu vytvořil Jan 
Musil. Tato vzácná paní se do-
mnívala, že autorem obrazu je 
Antonín Sucharda. Nedalo mi 
to a začal jsem hledat a pátrat. 
Zjistil jsem, že podle počtu 
dětí se může jednat pouze o 
rodinu Jana Suchardy mlad-
šího (sochař, řezbář, malíř, 
*1797 ve Staré Pace - +1873 
). Autorem malby by mohl být 
on sám (maloval i střelecké 
terče), ale podle vyprávění 

paní Pelíškové byl autorem 
chlapec z obrazu – to by byl 
v tomto případě sochař Karel 
Sucharda (*1840 Nová Paka 
- +1864 Nová Paka). Autora 

asi přesně už těžko zjis-
tíme. ale pro nás 

je zajímavé, že 
většina dětí z 

obrazu ze-
mřela na 
tuberku-
lozu ve 
v e l i c e 
nízkém 
v ě k u . 
V p r a -
vo je 
v y o b -
razena 
k r á s n á 

d í v k a 
– Kristý-

na Suchar-
dová (*1833 

Nová Paka 
- +1865 Vídeň), 

byla akademickou 
malířkou. Ve vídeň-

ském Belvederu pracovala 
na nějaké kopii obrazu. Prý 
ji tam omylem zamkli a ona 
přes noc zešílela a zemřela. To 
jsou věci. 
Držte se, někdy to je k zešíle-
ní, nejen v galérii.

Miloslav Bařina 

Městské muzeum Nová 
Paka 

a Spolek podkrkonošských 
výtvarníku

 Vás a Vaše přátele srdečně 
zvou na zahájení výstavy

O B R A Z Y 
 MALÍŘŮ 

Z NOVOPACKA
k 650. výročí první 
zmínky o existenci 

Nové Paky 

Jiří Bohun

Miroslav Čivrný

MVDr. Miloš Gerstner

Věra Hörstrová 

 Radim Karel

PaedDr. Kateřina Krausová 

Jaroslava Kynčlová

Vlastimil Mužíček

Mgr. Eva Šinkmanová 

Jana Typltová

 Výstava bude zahájena

v pátek 7. září 2007 
v 16 hodin 

v Suchardově domě
úvodním slovem 

Mgr. Evy Šinkmanové 

Výstava je otevřena denně 
(8 – 12, 13 – 16. 30 hod.) 
mimo pondělí a potrvá do 

 28. října 2007 
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Je tomu šedesát let, kdy v 
létě 1947 se stala Nová Paka 
obchodním i kulturním středis-
kem Podkrkonoší. V prostoru 
dnešního Letního stadionu, 
ve všech budovách škol, ale i 
na různých místech města se 
rozkládala výstava Podkrko-
nošského kraje. 
Pro občany Nové Paky to byla 
velká událost, na kterou se měs-
to připravilo již rok předem.
Na upravené výstavní ploše, v 
místě dnešního Letního stadi-
onu, kterou z velké části vlast-
nila Tělocvičná jednota Sokol 
jako letní cvičiště, se rozrostly 
pavilony. Ten největší - tex-
tilního průmyslu, který byl v 
Podkrkonoší nejvíce rozšířen, 
byl postaven na východní 
straně ( u dnešního dětského 
hřiště). Jako základ textilního 
podnikání byl vystavován ruční 
tkalcovský stav a samozřejmě 
i další již dokonalé textilní 
stroje, které svou zajímavou 
výrobou upoutávaly, podobně 
i jako seznámení s vývojem 
tohoto “řemesla” v Podkrko-
noší, pozornost návštěvníků. 
Pavilony kovoprůmyslu a 
dřevozpracovatelského prů-
myslu stály na západní straně 
v blízkosti dnešní provozovny 
Střední školy gastronomie a 
služeb. Nad dnešním jižním 
obloukem atletické dráhy byla 
postavena restaurace a hudební 
pavilon s rozhlasovou kabinou. 
Zde nacházeli návštěvníci vý-
stavy občerstvení a možnost 
pobavení až do pozdních 
večerních hodin. Naproti stál 
pavilon prodejny motocyklů 
Antonína Vitvara, vedle pavi-
lon truhlářství Antonína Jeba-
vého a v sousedství dále velký 
pavilon Podkrkonošských mlé-
káren. Nechyběl zde ani menší 
pavilon velkoobchodu Jiřího 
Hančila. Na volné ploše byly 
vystaveny hospodářské stroje, 
traktory, kolářské vozy, dře-
věné zboží, zahradní nábytek, 
zahradní architektura, vzorné 
bytové jednotky. 
V prostoru nad Havlovou ulicí 
před a vedle fotbalového hřiště 
bylo pro propagační účely vý-
stavy rozestaveno 13 bytových 
vzorových jednotek, které byly 
později dokončeny a zabydle-
ny. Ještě dnes, i když již po 
různých opravách a úpravách, 
jsou stále obývány.

V tehdejší měšťanské škole v 
Komenského ulici našlo své 
útočiště Ministerstvo vnitřní-
ho obchodu. Prezentoval se 
zde papírenský, potravinářský 
a dřevozpracující průmysl. 
Dále se zde představilo peněž-
nictví, družstevnictví, různá 
řemesla, obchod, sklářství, 
akvária a výtvarné umění. V 
budově reálného gymnázia 
si mohli návštěvníci prohléd-
nout nábytkářství, novopacké 
kameny, představily se zde 
turismus a cizinecký ruch, 
sport. tělovýchova a branná 
výchova, odbojové hnutí. Mi-
nisterstvo pošt zde ukazovalo 
telefonní automatiku dálnopis a 
dalo prostor i filatelii. V oddě-
lení Ministerstva zdravotnictví 
byla mimo jiné prezentována i 
zdravověda a péče o kojence. V 
dalších učebnách se nacházely 
církevní památky, vystavoval 
zde i spolek “Krematorium”. 
V budově, dnes již zbourané 
mateřské škole, si návštěvníci 
mohli prohlédnout vzorně vy-
bavené učebny pro předškolá-
ky i školáky, žákovské práce, 
dětskou, ale i pedagogickou, 
literaturu. Byla zde i ukáz-
ka vzorně vybavené obecní 
knihovny s expozicí regionál-
ní literatury. Nechyběla ani 
promítací síň pro úzký film. 
V budově tehdejší Základní 
odborné školy vedle kostela 
byly vystavovány práce žáků 
z kovodělného, dřevodělného, 
oděvního a obchodního oboru. 
Vystavovala zde i lomnická 
Odborná škola pro ženská 
povolání. 
Výstava byla slavnostně 
otevřena v neděli 29. června 
velkým průvodem na výsta-
viště a projevem ministra pošt 
P. Františka Hály. Každý den 
ráno otevírána a večer naopak 
uzavírána znělkou “Kumbur-
ský zámeček”. K samotné 
výstavě, mimo mnoha propa-
gačních materiálů, byl vydán 
i almanach “Čtení o výstavě a 
výstavbě, lidech a podhůří”. V 
této publikaci bylo prezentová-
no na 160 vystavovatelů, uve-
deno předsednictvo a výkonný 
výbor výstavy, ale i velký počet 
vyjádření představitelů města i 
okresu k celkové problematice 
výstavy. Nechyběl zde ani po-
drobný program doprovodných 
pořadů. Brožuru doplňovaly i 

články packých osobností 
popisující život města a jeho 
historii, včetně zajímavých 
záznamů z packé kroniky. 
Více jak polovinu téměř dvou-
setstránkové brožury zaujímala 
inzerce různých firem nejen z 
Nové Paky, ale i z Podkrkonoší 
a dalšího regionu.
Myšlenka uspořádati krajin-
skou výstavu v Nové Pace 
vznikla již před druhou světo-
vou válkou v roce 1937. Tato 
výstava se měla konat již v 
roce 1940. Živým dokladem 
realizace této myšlenky byla 
medializace této výstavy, včet-
ně kladného vyjádřen předsta-
vitelů okresních měst českého 
severovýchodu. Bohužel druhá 
světová válka tento záměr zne-
možnila a tak teprve po jejím 
skončení v roce 1945, jakmile 
to poměry dovolovaly, začaly 
novopacké orgány Okresního 
národního výboru a Místní-
ho národního výboru jednat 
o jejím uskutečnění v roce 
1947. Po objektivním zjištění 
a zvážení všech podmínek bylo 
rozhodnuto uspořádat výstavu 
opravdu velkolepou, které 
by se zúčastnilo celkem osm 
samosprávných okresů, jakož 
i mnoho měst celého Podkrko-
noší. O uspořádání výstavy roz-
hodla v roce 1946 hospodářsko 
průmyslová komise Okresního 
národního výboru (v tuto dobu 
až do roku 1960 byla Nová 
Paka okresem). Pořádání vý-
stavy bylo následně předneseno 
na pracovní schůzi osmi pod-
krkonošských okresů, kam byli 
rovněž přizváni jako spolupo-
řadatelé zástupci novopackého 
Místního národního výboru. Na 
této schůzi byl ustaven výstav-
ní výbor. Od listopadu tohoto 
roku se přípravné práce plně 
rozjely s myšlenkou ukázat sílu 
Podkrkonoší a jeho význam pro 
tehdejší kraje Hradec Králové, 
Mladá Boleslav a Liberec. Tato 
význačná prezentace práce a 
života lidí z Podkrkonoší pod 
názvem “Výstava podkrkonoš-
ského kraje 1947 v Nové Pace” 
(zkratka VKP 47 v Nové Pace) 
měla ukázat nové směry života 
a práce v celém Podkrkonoší a 
vzbudit zájem o tento kraj ve 
vládních kruzích.
Po osobních intervencích v 
Praze slíbila pomoc samotná 
vláda. Členství v čestném 

předsednictvu přijali někteří 
ministři – Václav Nosek, Dr. 
Procházka, Václav Kopecký, 
Bohumil Laušman, Václav 
Majer a Hubert Ripka. Propa-
gaci výstavy v USA přislíbil 
krajan Dr. Karel Hujer a s 
našimi americkými krajany 
se výstavy rovněž zúčastnil. 
Výstava měla přesvědčit i 
ostatní kraje republiky, že tu 
žije pilný a pracovitý lid. Do-
tvrzovalo to i heslo k výstavě: 
”Prací k blahobytu a rozkvětu 
Podkrkonoší”. 
Pro město měla příprava 
výstavy velkou důležitost i v 
úpravách lokality, kde se měla 
výstava rozkládat. Urychlily 
se práce, které byly nezbytné 
a určitě by trvaly několik let. 
Odstraněním starých stodol a 
domků, zlikvidování smetiště 
tak zmizela místa, která hyzdila 
tuto část města a naopak další 
úpravy přispěly ke zkrášlení 
tohoto místa. Byl zatrubněn 
brdský potok, který přetínal 
uvažovanou výstavní plochu 
dvěma souběžnými řadami 
cementových trub o průměru 
jeden metr. Na hrubé zemní 
práce si vypůjčilo město z Mi-
nisterstva techniky americký 
stroj - Buldozer. Ten se objevil 
v našem městě poprvé s proto 
byla jeho velice užitečná práce, 
zvláště z počátku, sledována 
jako atrakce s velkým zájmem 
mnoha přihlížejících. Velký 
vliv na včasné upravení pro-
storu pro výstavu měla skvělá 
atmosféra, která ještě dva roky 
po 2. světové válce mezi lidmi 
převládala. Radost a elán lidí 
byly obrovským hnacím mo-
torem činností, takže značnou 
část těchto prací udělali novo-
pačtí občasné dobrovolně a 
bezplatně brigádnickou prací. 
Všem dobrovolným pracovní-
kům bylo po skončení výstavy 
poděkováno zvláštním dvojlis-
tem s dřevorytem výstavy.

  Míla Pour

Před šedesáti lety se Paka pyšnila výstavou Podkrkonošského kraje
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Nabídka zájmové činnosti pro školní rok 2007 - 2008

Pro předškoláky
Klubíčko (500 Kč) - Katka Volšičková
Dramaťáček (400 Kč) - I. Nováková, P. Končická
Sportík mini (400 Kč) - středa 15.00 – 16.00 - J. Kavánová 
Šikulka (400 Kč) - úterý 13.30 – 14.30 - A. Končická 
Pastelka (400 Kč) - pondělí 14.30 – 15.30 - M. Stránská
Keramika (800 Kč) - pondělí 13.00 – 14.30, středa 13.00 
– 14.30 - S. Volšičková
Mažoretky (400 Kč) - J. Svobodová, J. Erlebachová
Taneční miniškolička (400 Kč) - úterý 16.00 – 17.00 - Eva 
Klímková 
Aerobic (od 5 let) (400 Kč) - pondělí 14.30-15.30 - M. Strán-
ská
Pro školáky a mládež 
Keramika začátečníci: pondělí 13.00 – 14.30 - Keramika za-
čátečníci: středa 13.00 – 14.30 
Keramika pokročilí: pondělí 15.00 – 16.30 
Keramika pokročilí: středa 15.00 – 16.30 - s. Volšičková (800 
Kč) 
Šikulka (400 Kč) - úterý 13.30 - 14.30 - A. Končická
Kreativ 1: středa 14.00-15.30 (500 Kč), Kreativ 2: středa 
16.00-17.30 - A. Končická
Sportík (500 Kč) - úterý 15.15 – 16.15 v tělocvičně ZŠ Husitská 
- J. Kavánová
Softbal 1 ( 9-12 let ) (500 Kč)
Softbal 2 (12. – 15 let) - Tělocvična ZŠ Komenského - J. Kavá-
nová, M. Janda, J. Šimek
Florbal – kluci (500 Kč) - Tělocvična ZŠ Husitská - J. Svoboda, 
L. Zapadlo
Florbal – holky (500 Kč) - Tělocvična ZŠ Husitská - J. Kavá-
nová, P. Končická
Stolní tenis (500 Kč) - Tělocvična Gymnázia Nová Paka
pátek 16.30 – 18.00 - M. Luňák. Aerobic (400 Kč) - čtvrtek 
15.15 – 16.15 - M. Stránská. Šachy (400 Kč) - pondělí 15.00 
– 16.30 - J. Novotný
Automodelář (600 Kč) - úterý 16.30 – 18.00 - R. Kracík
1. schůzka 2.10. Letecký modelář (600 Kč) - čtvrtek 15.00 
– 18.00 - L. Fejfar. Kytara začátečníci (600 Kč) - Kytara 
pokročilí - M. Včelák - 1.schůzka 2.10. v 16.00. Mažoretky 
Berušky přípravka (500 Kč) - úterý 17.15.-18.45 - J. Erleba-
chová. Mažoretky Victoria (500 Kč) - pátek 16.00-17.30 - J. 
Erlebachová, J. Svobodová. Mažoretky Gloria (500 Kč), pátek 
16.30-18.00 - E. Mesnerová 
Mažoretky Carmen (500 Kč), pátek 18.00-19.30 - L. Fojtová. 
Scénický tanec (500 Kč) - úterý od 17.15 - Eva Klímková. Bios 
(50 Kč) - M. Kaplan

Labužník (800 Kč) 
 aneb Vaříme s Milanem - M. Včelák

Oddechová odpoledne (400 Kč)
čtvrtek 14.00 – 15.30
Prostor pro všechny, kteří rádi relaxují, povídají si i tvoří
A. Končická

Betynka (200 Kč)
Kroužek pro dívky od 7 let.
Bude se konat jednou za 14 dní, 
vždy v úterý od 14.00 do 15.30

- zábavné hry, vaření, výroba módních doplňků, výlety…
I. Nováková

Čtyřlístek (200 Kč)
Klub deskových a jiných her 
Jednou za 14 dní, vždy v úterý 14.00 – 15.30 - I.Nováková

Kluby
Dračí doupě – pátek 16.00 – 18.00
Magic - úterý 16.00 – 18.00, čtvrtek 16.00 – 18.00

Pro dospěláky
Keramika (200 Kč za lekci)
úterý 19.00 – 22.00 - S. Volšičková

Kreativní dílna (1.000 Kč)
- drátování, pletení z pedigu, tkaní, paličkování, malba na sklo, 
batika, smaltování a další
pondělí 18.00 – 20.00 - A. Končická

Výtvarný kurz 
(cena je závislá na počtu přihlášených: 50-100Kč za lekci, 
je možné zaplatit zvýhodněnou cenu za celý kurz) 
čtvrtek 17.30 – 19.00 
Cílem kurzu je sebevyjádření, radost z objevení vlastní kreati-
vity. (kresba, malba, seznámení s technikami, kreslení forem, 
uvolňovací cvičení…) - Eliška Jílková

Angličtina pokročilí: úterý 17.30-18.30
Angličtina začátečníci: úterý 18.45-19.45 
(90 Kč za lekci nebo 2.700 Kč celý kurz) - Mgr. L. Fojtová 

Tanec ženy (10 dvouhodinových lekcí) 
Každá z nás je zdrojem inspirace, tvoření a samoléčení. Formou 
orientálního i spontánního tance, jógy, relaxačních cvičení a 
vizualizace budeme objevovat své skryté síly.
(cena je závislá na počtu přihlášených: 100-120Kč za lekci,
je možné zaplatit zvýhodněnou cenu za celý kurz )
úterý 18.45 – 20.45 - Eliška Jílková, Blanka Junová-Balská 

Power jóga (30 Kč za hodinu)
středa 18.00 hod. - J. Kalibánová

Pro rodiče s dětmi
Mateřské centrum úterý, středa, čtvrtek 9.00-11.00
poplatek: 20 Kč za 1 dítě a doprovod, za každé další dítě 5 Kč 
- začínáme 1. týden v říjnu

Taneční a hudební soubory jsou již obsazeny, proto v nabídce 
nejsou uvedeny

Vybrali jste si kroužek chcete se přihlásit?
Žáci základních škol obdrží informační leták s přihláškou ve 
škole, ostatní si ji mohou vyzvednout v DDM. Vyplněné při-
hlášky je nutné odevzdat do 21. 9. 2007.

S případnými dotazy se obracejte na pracovníky DDM na tele-
fonu:
493 721 184, 739 452 738 (kancelář), 739 452 739 (ateliér) nebo 
osobně v DDM

Pracovní doba v měsíci září 8.00 - 11.30, 12.30 – 16.30. Pří-
padné změny budou zveřejněny ve vývěsce DDM nebo na 
www.ddmstonozka.cz
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VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m³ TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487 tel.: 603 715 355, 608 870 327

BENEFIČNÍ KONCERT V KLÁŠTERNÍM 
KOSTELE 

Varhanní skladby zahraje Jana Havlíčková
V neděli 16. září vás srdečně zveme na varhanní koncert do kláš-
terního kostela v Nové Pace. Začátek koncertu je v 16 hod. 
Varhanice Jana Havlíčková je ze Dvora Králové n. Labem a ab-
solvovala obor varhanní hry a improvizace u prof. J. Vodrážky 
na pražské konzervatoři. Zazní díla F.X.Brixi, F. X. Thuri, J. 
K. Vaňhala a dalších. Vstupné je dobrovolné a bude použito na 
opravy klášterního kostela v Nové Pace. Zpříjemněte si nedělní 
odpoledne krásným kulturním zážitkem!

Za vaši podporu předem děkuje ŘKF Nová Paka. Použité foto je 
z knihy V. Uhlíře: Varhany královéhradecké diecéze, Karmeli-
tánské nakladatelství 2007

Korbelářová Bohunka 

Pozvánka na setkání 
s Karlem Herbstem 
Pondělí 17. září v klášterním kostele v Nové Pace 
Program setkání: 17 hod. mše svatá; 18 hod. přednáška O 
Božím vedení aneb vede nás Bůh či osud? 19. hod. auto-
gramiáda knih Karla Herbsta O Božím vedení a V Boží 
přítomnosti 
Jaká je životní cesta Mons.Karla Herbsta? Vyučil se elekri-
kářem elektrických lokomotiv, dálkově vystudoval gym-
názium v Praze -Vršovicích. Po studiu na Cyrilometoděj-
ské bohoslovecké fakultě v Litoměřicích přijal v roce1973 
kněžské svěcení od kardinála F. Tomáška. Nastoupil do 
Mariánských Lázní. Při čtení pastýřského listu o Vánocích 
1974, vynechal větu o třicátém výročí osvobození naší 
vlasti Sovětskou armádou, a proto mu byl odňat státní 
souhlas. Byl zaměstnán na jedenáct let v Úklidové firmě. 
Zároveň však došlo k jeho životní změně. Vstoupil k Sale-
siánům Dona Bosca. Kongregaci, jejímž hlavním cílem je 
věnovat se mládeži na okraji společnosti, mládeži na uli-
cích. Karel Herbst byl organizátorem tajných letních tábo-
rů, které se skrývaly pod názvem CHALOUPKY. V roce 
1986 mu byl vrácen státní souhlas a působil na Tachovsku. 
Světícím biskupem pražské arcidiecéze byl ustanoven 19. 
února 2002. Jeho heslo: “Milosrdenství chci”. 
Ve své přednášce se zaměří na téma: Co řídí náš život? 
Přijďte si ji poslechnout! 
Srdečně vás zve ŘKF Nová Paka a Karmelitánské nakla-
datelství 

Karmelitánské knihkupectví 
F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova. paka@kna. cz, tel.: 493 721 967 
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Z NOVOPACKÉ CÍRKEVNÍ HISTORIEZ NOVOPACKÉ CÍRKEVNÍ HISTORIE

V roce 1752 bylo věřícími při 
farním kostele sv. Mikuláše 
založeno Bratrstvo umírající-
ho Pána Ježíše a Matky jeho 
Bolestné. O rok později při 
klášterním kostele založili 
pačtí Bratrstvo svaté Panny 
Barbory.
Ve Staré Pace byl v roce 1754 
zbořen tamější dřevěný kostel 
sv. Vavřince a postaven nový 
zděný barokní kostel, sloužící 
do dnešních dnů.
V době působení duchovního 
správce Ferdinanda Khüna v 
roce 1765 fundátoři kapličky 
společně s packými měšťanos-
ty přistavěli k této kapli věž, 
jejímž prostorem byl vytvořen 
i nový vchod do ní. Do věže 
byly pak přeneseny zvony do-
sud zvonící v dřevěné zvonici, 
stojící na hřbitově. Daná zvo-
nice byla poté zbořena.
Stavba klášterního kostela 
ovlivnila velmi stavební ruch 
a rozvoj ve městě. Postupně 
se stavějí kamenné domy, ale 
i pro zkrášlení prostředí se zde 
objevují umělecká sochařská 
díla. Nejvýraznějším souso-
ším je jistě mariánský sloup 
postavený zde v roce 1716 se 
čtyřmi sochami světců stojí-
cích na rozích balustrády, sv. 
Jana Nepomuckého, sv. Še-
bastiána, sv. Rocha a sv. Jana 
Evangelisty. U kláštera bylo 
postaveno sousoší sv. Rodiny 
v témže roce. Z 80. let 18. sto-
letí pocházejí sochy biskupů 
sv. Mikuláše a sv. Erazima, 
doplňující po stranách vchod 
do klášterního kostela. Z roku 
1726 pochází socha sv. Václa-
va, stojící dnes již v zastavěné 
části dnešní Kumburské ulice. 
Z této doby o tři roky mladší je 
socha sv. Jana Nepomuckého 
umístěná před Domovem dů-
chodců ve Svatojánské ulici, 
kterou doplňuje mladší socha 
sv. Josefa s letopočtem 1898 z 
dílny Antonína Suchardy. Přes 
ulici v malém parčíku stojí nej-
zdařilejší novopacká barokní 
socha sv. Alžběty, v zápisech 
vzpomínaná již od roku 1728, 
umístěná dnes již na třetím 
místě. Další dvě sochy stojící 
před kaplí Bolestné Panny 
Marie, představující Ecce 
homo a Mater Dolorosu Bo-
lestnou Matku Boží, pocházejí 
z roku 1771. Tyto sochy byly 

v 60. letech totalitním režimem 
odtud odstraněny a pohozeny 
na hřbitově. V 90. letech byly 
restaurovány a vráceny na své 
místo. Z první poloviny 19. sto-
letí je socha sv. Floriána, stojící 
nad kašnou na náměstí. Z 18. a 
19. století se zde a v okolí vy-
skytují kamenné votivní kříže 
a také připomínající misijní 
návštěvy. Ve městě dále se 
nacházejí drobnější plastiky 
náboženského charakteru 
zakomponované do různých 
staveb.
Po nástupu Marie Terezie na 
trůn v roce 1740 začíná éra 
různých reforem, zasahují-
cích do mnoha oblastí života 
tehdejší společnosti, nevyjí-
maje církev, která dosud byla 
jedinou uznávanou v rakouské 
monarchii. To pak vrcholilo 
nástupem na trůn jejího syna 
Josefa II., historicky nazýva-
ného osvíceným panovníkem, 
který se svými někdy až uspě-
chanými reformami snažil 
modernizovat státní aparát a 
přizpůsobit jej pokrokovějším 
státům západní Evropy. K těm 
nejznámějším a nejvýznamněj-
ším činům tohoto panovníka 
patřilo zrušení poddanství, 
společně s dokončením úpravy 
robotního systému a vydáním 
tzv. tolerančního patentu, který 
zasáhl do náboženského života, 
kterým bylo dovoleno hlásit se 
i k jiné víře než katolické, ale 
bylo v té době omezeno jenom 
na evangelickou církev augs-
burského nebo helvetského 
vyznání. Tím se také ukázalo, 
že i na kumburském panství 
se ještě dochovaly zbytky 
tajných evangelíků. Z dalších 
císařských nařízení byl zákaz 
pohřbívání na hřbitovy upro-
střed měst a krypt kostelů a 
kaplí, což se týkalo i Nové 
Paky. V dalších nařízeních 
byla rušena různá náboženská 
bratrstva, což se týkalo i obou 
packých. Dále byla zapovídá-
na různá procesí a putování na 
poutě, což obzvlášť Novopačtí 
těžce nesli, coby svázáni s mís-
tem poutním. Také byla rušena 
posvícení, která se konala v 
obcích v různých termínech, 
a bylo nařízeno světit je jed-
notně ve stejný čas, což se pak 
nazývalo císařské posvícení, 
svěcené v neděli po sv. Havlu. 

Bylo také zakázáno kněžím a 
kantorům chodit po koledě. 
Nesmělo se také zvonit proti 
mrakům, což se do té doby 
dělávalo. Velkým zásahem 
do církevních práv bylo zru-
šení biskupských seminářů a 
pro výchovu kněží založení 
císařem tzv. generálních semi-
nářů pro Čechy v Praze a pro 
Moravu v Olomouci. Co se 
nejvíce Nové Paky dotklo, bylo 
císařské rozhodnutí o rušení ně-
kterých klášterů, které neměly 
ve své činnosti vyučování 
mládeže ani péči o nemocné a 
jiné veřejně prospěšné úkoly. 
Toto rozhodnutí přišlo do Nové 
Paky v podobě zrušovacího de-
kretu v roce 1785. Proti tomu 
se mezi novopackými sousedy 
objevily protesty, neboť město 
a jeho obyvatelé by tím přišli 
k velkým ztrátám, neboť pou-
těmi sem přicházelo nemalých 
užitků. Proto učinili poslední 
pokus o záchranu kláštera 
sepsáním petice ke guberniu 
v Praze. V této době bylo zde 
v klášteře osm řeholníků-kněží 
paulánů a jeden fráter. Z těch 
osmi kněží bylo šest posláno 
na nově obnovené lokálie do 
Úbislavic, Chotče a Levínské 
Olešnice a dalších farností. 
Následně po podání žádosti 
přijela do města komise, která 
vše vyšetřila a slíbila příznivé 
rozhodnutí. Zatím se stalo, 
že byly paulánské kláštery v 
Tachově a Bystřici zrušeny a 
staří řeholníci odtud byli poslá-
ni do novopackého kláštera na 
odpočinek. To bylo pro packé 
jistě potěšitelné, čímž byli pře-
svědčeni, že klášter bude Pace 
zachován. Tato radost ale dlou-
ho netrvala. Po čtyřech letech z 
úředního rozhodnutí lomnický 
děkan P. Václav Hegler jakožto 
pověřený vyslanec konzistoře 
klášter zrušil v červenci 1789 a 
odevzdal jej světským úřadům 
a zde dlící paulány rozpustil 
většinou do civilní sféry. Při-
jela krajská komise a veškerý 
inventář a majetek sepsala, a 
to nejen kláštera, ale i kostela. 
Chotečský statek, který byl pro 
klášter hospodářskou základ-
nou, připadl náboženskému 
fondu. Lidé novopačtí, vida, 
co se děje, obnovili své žádos-
ti aspoň na zachování kostela. 
Mezitím ale byla snaha odvézt 

veškeré zařízení kostelní. 
Když se Pačtí dověděli, že i 
posvátnou sochu mariánskou 
chtějí odvézt, přiběhl dav lidí 
z města a doslova bojovným 
vystoupením zabránil odvozu 
tohoto majetku kostelního, za 
což někteří sousedé měli pykat. 
Po všech dalších žádostech a 
jednáních bylo uznáno, že 
farní kostel je již pro Novou 
Paku nedostačující a dekretem 
bylo pak potvrzeno zachování 
klášterního kostela jako fili-
álního. Severní část kláštera 
zůstala při kostele, kde sídlili 
kooperátoři, později kostelní-
ci. Takto Novopačtí zachránili 
to nejcennější, co vůbec ve 
městě bylo. Západní a jižní 
část byla 31. října 1792 se 
vším příslušenstvím ve veřej-
né dražbě rozprodána. Touto 
likvidací kláštera se přišlo o 
hodně, nejen o majetek, ale 
bylo zničeno mnoho vzácných 
věcí včetně mnohých cenných 
dokumentů spojených s tímto 
klášterem a proto jsou dnes 
mnohé věci z jeho historie pro 
nás tajemstvím. 
V souvislosti se snahou o 
zachování kláštera se obje-
vil návrh občanů bydlících 
v podklášteří, aby se kostel 
snázeji zachoval, mohl by být 
prohlášen za farní a fara z ná-
městí by mohla být přenesena 
do kláštera a mohla by se zde 
umístit i škola. Tomu se ale na 
odpor postavili “rynkovští” tak, 
že tento spor mohl nakonec 
ohrozit zachování kostela.
Méně známá je událost s touto 
situací spojená. V té době ne-
byly rušeny jenom kláštery, 
ale kostely a kaple, které se 
rozhodujícím činitelům zdály 
být nadbytečné. Takové roz-
hodnutí postihlo i novopackou 
kapličku u hřbitova. Toto roz-
hodnutí zvláště zasáhlo rody 
zakladatelů kaple. Vždyť to 
byli jejich dědové a otcové, 
kteří vlastním přičiněním a 
svým nákladem tuto svatyni 
postavili a dále ji jejich rody 
udržovali. Další žádosti smě-
řovaly na gubernium pro za-
chování kaple s odůvodněním, 
že je to také kaple hřbitovní a 
ze soukromých prostředků udr-
žovaná a na farnosti nezávislá. 
Toto vše pak bylo vzato v potaz 
a její zánik byl zrušen.
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Po smrti císaře Josefa II. byly 
mnohé jeho reformy zruše-
ny, velké části jeho nařízení 
postupně odeznívaly. Ovšem 
klášter to Nové Pace již navrá-
tit nemohlo. Navrátilo to ale 
zbožné uctívání novopacké 
Panny Marie. Do kláštera i 
mimo poutě přicházel velký 
počet procesí, obzvlášť na 
mariánské svátky. Například 
v neděli po sv. Duchu sem 
tradičně přicházeli poutníci 
ze vzdáleného Náchoda. I z 
Trutnova sem každoročně 
přicházeli poutníci ve velkém 
počtu. Na Hrubou pouť o svátku 
Nanebevzetí Panny Marie při-
cházela četná procesí ze všech 
okolních měst a obcí. Velké 
množství poutníků se zde na 
ten den scházelo v klášterním 
chrámu na kázáních a boho-
službách se střídajíc a zaplňo-
vali všechna prostranství kolem 
kostela, ulice do města i celé 
náměstí. Poutníci noclehovali 
v hostincích, ve staveních no-
vopackých, nebo se také uklá-
dali v podsíních domů, a když 
bylo pěkné počasí noclehovali 
venku. Pouť přivedla mnoho 
kupců, různých preclíkářů a 
perníkářů ba i komediantů a 
místní obchodníci, řemeslníci 
a hospody měli přitom trž-
bou zlaté časy. Podle odhadu 
přicházelo do městečka 10 až 
15 tisíc poutníků. I o jiných 
svátcích sem chodila procesí a 
dlouhá léta byla dělána proce-
sí z farního kostela do kláštera, 
hlavně o svátku sv. Františka z 
Pauly 2. dubna.
Ve dnech 25. a 26. června 
1809 navštívil Novou Paku 
královéhradecký biskup Ma-
ria Tadeáš z Trautmansdorffu 
při příležitosti sv. biřmování 
3 219 farníků novopackých a z 
okolních farností.
Dne 28. června 1813 navštívil 
Novou Paku rakouský císař 
František I. dlící v té době na 
jičínském zámku při příležitosti 
jednání protinapoleonské koali-
ce. Byla to pro město mimořád-
ně velká sláva. Nastavěny byly 
slavobrány, lidé se slavnostně 
oblékli, aby uvítali velkého 
monarchu, kterého hned zas 
tak v té době neměli možnost 
vidět. Po slavném uvítání měš-
ťanosty, duchovními z celého 
okolí, procházel špalírem dětí, 
spolků, cechů a všeho lidu ke 
chrámu klášternímu, kde o šes-
té hodině večerní byla sloužena 
na jeho počest slavná mše svatá.

Dne 26. června 1820 byl hra-
decký biskup Alois Josef hra-
bě Kolovrat-Krakovský uvítán 
v Nové Pace, kde udělil 1347 
věřícím svátost biřmování. 
 Dne 21. února 1822 farář Jan 
Bílý odešel na věčnost. Jeho 
nástupce na novopacké faře byl 
P. Josef Šifner, dosud působící 
v Libštátě.
V listopadu 1822 přišel do 
Nové Paky kaplan P. Jan Ne-
špor, který zde byl kaplanem 
plných 35 let, do roku 1857. 
Tento kněz se zde zasloužil 
nejen o pastoraci, ale o kultur-
ní a společenské povznesení 
obce a zvelebování města, o 
němž dokázal užitečně zazna-
menávat život a události jeho 
obyvatel. Je jen otázkou, proč 
tak dlouhou dobu jistě schop-
ný kněz byl zde jen kaplanem. 
Teprve ke svému stáří se stal 
farářem ještě ne na velké faře 
v Levínské Olešnici, kde byl 
jmenován osobním děkanem.
Dne 11. srpna 1827 došlo k 
jednomu z největších požárů 
města, při kterém byl postižen 
i farní kostel. Shořela střecha a 
věž. Z důvodu velkého žáru se 
dva zvony roztavily, další dva, 
ty větší, spadly na klenutí nad 
kůrem a rozbily se. Kostel byl 
pak opravován a po čas jeho 
opravy se služby Boží zase 
konaly v kapličce. Oprava šla 
velmi rychle, takže již 22. říj-
na toho roku se již zde konaly 
služby Boží.
Roku 1833 byla nákladem no-
vopackého zbožného občana 
Františka Jožka pořízena do 
klášterního kostela nová křížo-
vá cesta, kterou zhotovil sochař 
a malíř Jan Sucharda ml.
Ve dnech 26. a 27. července t.r. 
bylo na opravenou věž farního 
kostela vyzdviženo a posvěce-
no 5 zvonů ulitých od pražské-
ho zvonaře Karla Bellmana 
jako náhrada za zvony zničené 
při požáru. Znovu zazněl jejich 
hlas nad městečkem.
V den 8. listopadu 1831 byl 
zavěšen na boční oltář klášter-
ního kostela nový oltářní obraz 
“Stětí sv. Jakuba”, dílo to od 
akademického malíře Josefa 
Führicha za 455 zlatých a 18 
krejcarů, z toho 200 zlatých 
daroval ve své závěti zbožný 
novopacký občan Václav 
Procházka. Tento dobrodinec, 
který zemřel v roce 1829 jako 
osmdesátiletý, nejen, že dal 
takovouto sumu na zmíněný 
obraz, ale dal také opravit 

14 zastavení křížové cesty a 
založil stozlatkovou fundaci 
na její další údržbu. Daroval 
50 zlatých na pořízení nových 
korouhví pro farní kostel, 130 
zlatých pro kapli Bolestné Pan-
ny Marie a 10 zlatých věnoval 
školnímu fondu.
Dne 24. června 1833 navštívil 
Novou Paku hradecký biskup 
Karel Boromějský Hanl, aby 
zde udílel svátost biřmování 
mládeži novopacké farnosti. 
Byl uvítán představiteli města 
a jeho obyvatelstvem.
Těsně před Vánocemi v roce 
1844 byl v Nové Pace přivítán 
sem nově jmenovaný farář P. 
Alois Machačka, který pak 
dlouhá léta spravoval novo-
packou farnost a zapsal se do 
vědomí lidí jako velice schopný 
a aktivní člověk.
Do Nové Paky v roce 1847 při-
šel kaplan P. Josef Pravoslav 
Kordina, který se revolučního 
roku 1848 svojí činností zapojil 
do aktivit novopackých občanů 
a svým mladickým vlastenec-
kým nadšením pomáhal počeš-
ťovat tehdy dosti poněmčenou 
společnost. Ve svém jednání 
veřejně prezentoval myšlenky 
o určitých reformách v církvi 
a prosazoval český jazyk do 
liturgie. Byl jedním z iniciáto-
rů setkání kaplanů zde v Nové 
Pace, kteří se ovlivněni stáva-
jícími změnami ve státě radili 
o svých právech v rámci církve 
a následně podali jedenáctibo-
dový návrh úprav k zemskému 
sněmu. Garanty tohoto návrhu 
byli podepsaní P. Pravoslav 
Kordina, P. Jan Tobiášek, 
kaplan z Jičína a peckovský 
kaplan P. Antonín Hrubý. K 
tomuto návrhu byl negativní 
přístup z vyššího kléru a Kor-
dina se musel odpovídat u hra-
decké konzistoře a hrozily mu i 
církevní tresty. Proto odešel do 
Saska k Lužickým Srbům, kde 
přestoupil k evangelické církvi, 
kde se stal duchovním.
 V roce 1851 byl rozšiřován no-
vopacký hřbitov, který byl pod 
patronátem Trautmansdorfské-
ho statku Kumburk-Radim a 
pod správou římsko-katolické 
fary. Při tomto rozšíření byl 
obehnán kamennou zdí.
V době revolučního roku 1848 
v rámci tzv. konstituce došlo v 
Nové Pace k jedné z prvních 
voleb zástupců do zemského 
sněmu. Protože to byla jistě 
vzácná a slavnostní událost, 
dotvrzuje to, že tato volba byla 

konána v nejvzácnějším a nej-
uctívanějším místě ve městě, to 
je v klášterním chrámu.
Den 13. duben 1858 byl pro 
obyvatele Nové Paky dnem 
hrůzy. V odpoledních hodinách 
vypukl v západní části klášterní 
budovy neznámo jak oheň, jenž 
v krátké době zachvátil i stře-
chu kostela a věž. Děkovat se 
mohlo mohutné pevné klenbě, 
že se oheň nedostal do chrá-
mové lodě. Shořela celá stře-
cha s krovy a věž, ve které se 
rozlily zvony. Hned po požáru 
byly zahájeny opravy kostela, 
hlavně zásluhou zdejšího fará-
ře P. Aloise Machačky. V pěti 
měsících byla zhotovena nová 
střecha a byla vztyčena i stře-
cha věže s pozlacenou bání a 
křížem. Dne 14. října 1858 byla 
tato svatyně znovu vysvěcena 
vikářem P. Antonínem Pete-
rou, farářem z Bělohradu a 
za účasti velkého množství 
duchovních a novopackých 
občanů byla socha Panny Ma-
rie s velkou slávou přenesena 
z farního kostela, kde byla po 
dobu oprav umístěna, na oltář 
klášterní svatyně. I nově odlité 
zvony na věži se rozezněly. 
Štěstím bylo, že střecha byla 
již pojištěna na tisíc zlatých. 
Dále byly konány sbírky po 
celé kolatuře, ve které bylo 
vybráno celkem 1181 zlatých. 
I olešnická farnost prostřednic-
tvím P. J. Nešpora přispěla 80 
zlatými. Dokonce bývalý císař 
Ferdinand I. zvaný Dobrotivý, 
dlící v té době na Pražském hra-
dě, daroval na pohořelý chrám 
400 zlatých.
Nechybělo mnoho a v roce 
1865 se požár mohl opakovat, 
když 25. června v odpoledních 
hodinách v nastalé bouřce ude-
řil blesk do hřebenu střechy 
kostela, kterou zapálil. To za-
chránil rychlý zásah odvážných 
mužů klempíře J. Jampilka 
a tesaře J. Bruka, kterým se 
podařilo za pomoci i silného 
deště oheň uhasit. Mimo to 
blesk vnikl i do kostela, kde 
poškodil dva oltáře, aniž by 
je zapálil. Po této příhodě byly 
poprvé na kostel pořízeny dva 
hromosvody.
Nutno je také se zmínit o svěce-
ní nově postavené školy novo-
packým stavitelem Františkem 
Wolfem. Slavnost svěcení se 
uskutečnila na den svátku sv. 
Václava 28. září 1865 a byla 
to i slavnost národní. 

(pokračování příště)
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VÝSTUP NA ACONCAGUU BYL NEÚSPĚŠNÝVÝSTUP NA ACONCAGUU BYL NEÚSPĚŠNÝ

V loňském ročníku Achátu 
jsme seznamovali naše čte-
náře s putováním packého 
cestovatele a zastupitele z řad 
Sportovců Zdeňka Hrnčíře na 
kole po Himalajích. I letos v 
zimě se vydal tento čtyřiatři-
cetiletý dobrodruh, v dobrém 
slova smyslu, do zahraničí. 
Tentokráte se pokusili se svým 
o čtyři roky mladším přítelem 
a packým rodákem současně 
žijícím v Praze, Michalem Jež-
kem, zdolat nejvyšší horu Jižní 
Ameriky, Aconcaguu, ležící v 
argentinských Andách a vyso-
kou 6962 m. V dnešním vydání 
Achátu, ve kterém se dozvíte o 
onemocnění obou protagonis-
tů před konečným výstupem, 
zážitky z cesty Zdeňka Hrnčíře 
v Andách končí. 
Pátého března jsme chtěli jít 
na aklimatizační výstup do 
výšky cca 5000 m. Bohužel 
skutečnost byla poněkud jiná. 
Opět jsem celou noc nespal a 
je mi čím dál tím hůř. Proto 
se rozhoduji, že ještě jeden 
den počkán a nikam nebudu 
spěchat. Michal jde nakonec 
na aklimatizační trek sám. 
Má v plánu dojít někam pod 
výškový tábor Condores a 
zpět. Čekám na něho ve stanu 
a přemýšlím co mi vlastně je. 
Nechce se mi věřit, že bych 
měl výškovou neboli horskou 
nemoc. Spíše si myslím, že 
jsem při výstupu do Mulas do-
stal úpal. Přes poledne lehce 
spím a odpočívám.  

Odpoledne sedím před stanem 
a pozoruji okolní ledovcové 
svahy. Vyhlížím Michala, 
který se má po jednom z nich 
vrátit. Po hodince pozorování 
svahu jsem ho zahlédl asi ve 
výšce 4800 m. Když dorazil 
měl obličej osmahlý od slunce 
a lehce oteklý. Vyprávěl jak je 
výstup do prudkého svahu pod 
přímými paprsky slunce velice 
obtížný. Prý předešel dvě vý-
pravy, které šly tempem okolo 
150 výškových metrů za hodi-
nu. Večer přemýšlíme co dál. 
Můj stav se opět zhoršil, už si 
dojdu sotva na záchod. Motám 
se a hlava mě v oblasti spánku 
silně bolí. Asi mám opravdu 
výškovku. Michalův obličej 
večer ještě více otekl a to také 
nevěstí nic dobrého. Tvrdí ale, 
že se cítí fajn. Uvažujeme o 
tom, že ráno půjdeme k míst-
nímu lékaři. Pokud mi řekne, 
že je to špatné, půjdu dolů a 
Michal zkusí pokračovat ve 
výstupu s českým manžel-
ským párem, který táboří nad 
námi.
Noc na šestého března byla 
pro mě opět špatná. Probděl 
jsem ji beze spánku za vel-
kých bolestí hlavy. Ráno se 
s Michalem belhám k dokto-
rovi. Doktorská buňka je na 
kraji tábora. Na stanoviště 
vedle buňky přistává zrovna 
helikoptéra, která přilétla 
pro dva Japonce dýchající v 
buňce kyslík. Po prohlídce 
mně lékař sdělil, že mám 

opravdu horskou nemoc, což 
je onemocnění způsobené 
nedostatečným zásobením 
tkání kyslíkem při pobytu ve 
vysokohorském prostředí, 
kde je snížený tlak kyslíku 
v atmosféře. Mám brát celý 
den paracetamol a večer přijít 
na kontrolu. Michal se nechal 
před pokračováním ve výstu-
pu prohlédnout a výsledkem 
byl nemile překvapen. Lékař 
mu sdělil, že je oteklý, protože 
jeho tělo zadržuje vodu. Jedná 
se pravděpodobně o edém 
plic, což je přítomnost tekuti-
ny v plících sklípcích. Michal 
dostává prášky a já instrukce, 
abych na na něho dával pozor. 
Večer máme oba přijít na 
kontrolu. Přes den se nám lépe 
neudělalo. Michal navíc ještě 
více otekl. Večer nás doktor 
pozval opět na ráno. Michal 
má v noci spát nejlépe v sedě 
a já mu mám kontrolovat 
dýchání. V případě problémů 
máme okamžitě přijít. Noc 
má pro mě standardně špatný 
průběh. Už nedokážu ani vstát 
na záchod a musím čurat do 
plastové láhve. Michal naštěs-
tí hluboce spí.  S e d m é h o 
ráno, ještě před návštěvou 
doktora, jsme rozhodnuti se-
stoupit. U lékaře je fronta a vr-
tulník odváží několik dalších 
lidí. Dnes už je tak kapacita 
vrtulníku vyčerpána. Nechce-
me riskovat další noc v této 
výšce a rozhodujeme se sejít 

pěšky. Michalovi navíc lékař 
doporučil návštěvu nemocnice 
v Mendoze. Během dopoledne 
jsme s obtížemi sbalili věci, 
objednali mulu, která nám je 
snese dolů do Puente del Inca. 
Před polednem se s lehkými 
batohy vydáváme na cestu 
dolů. Zprvu to jde velmi po-
malu, vlečeme se jak mátohy. 
Mně se ale po sestupu o 1000 
m dělá lépe, což potvrdilo, 
že mám opravdu výškovku. 
Michal stále nevypadá dobře. 
Přesto jsme před setměním 
došli až do Puente del Inca, na 
jeden zátah cca 35 km. Tam 
máme štěstí, stihli jsme po-
slední autobus do Mendozy.  
Ve dvě ráno osmého března už 
zase spíme v našem oblíbeném 
hostelu v Mendoze. Ráno je 
Michalovi zase o něco hůř. Po 
návštěvě nemocnice dostává 
velmi silná antibiotika a plány 
na náš výstup na nejvyšší horu 
jižní polokoule tím definitivně 
končí.
Ač velmi dobře fyzicky při-
praveni a pečlivě materiálně 
vybavení jsme doplatili na 
přílišnou touhu rychle zdolat 
vrchol. I přes všechny znalosti 
o aklimatizaci jsme to prostě 
přepálili. Nedostatečná akli-
matizace nám tak způsobila 
zbytečné problémy a připra-
vila nás o krásný výhled z 
největší hory jihoamerického 
kontinentu. 
Ze záznamů Zdeňka Hrnčíře 
upravil Míla Pour
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“Mládež v akci”
Pod tímto názvem se v termínu 
24. 6. – 5- 7. 2007 uskutečnilo 
setkání mládeže z české re-
publiky a Rakouska v oblasti 
Dreiländereck ve Villachu. 
Možnost zúčastnit se tohoto 
výměnného pobytu měla také 
skupina 13 studentů Integrova-
né střední školy v Nové Pace. 
Akci organizuje rakouská 
nezisková organizace Jugen-
dgruppe Dreiländereck a je 
finančně podporována Evrop-
skou unií v rámci programu 
Youth in action. Stěžejním 
tématem, kterým se setkání 
zabývají, je spojení řemesla 
s tradicí. A právě tak vznikly 
pracovní názvy obou akcí: 
Tradiční řemeslo – Zde a dnes 
ve Villachu v Korutanech a Ře-
meslo – quo vadis v Letohradě 
v Čechách.
Cílem setkání mladých lidí z 
obou zemí je především sezná-
mit se s lidmi z jiných zemí, s 
jejich kulturou, zvyky, vidět, 
jak žijí, najít, co je vzájemně 
spojuje a především uzavřít 
nová přátelství.
Studenti odcestovali do Ra-
kouska v neděli 24. 6. a po 
nenáročném autobusovém 
přejezdu byli večer přivítáni 
v Penzionu Prodinger, kde již 
byla skupina českých studentů 
a studentek z gymnázia v Le-
tohradu a také rakouská mlá-
dežnická skupina. Hned po 
příjezdu studenty překvapila 
rakouská pohostinnost. 
Oficiální program celé akce 
začal v pondělí 25. 6. rozděle-
ním studentů do jednotlivých 
skupin k různým řemeslům 
- kováři, zlatníkovi, krejčové, 
keramičce a designérce skla. U 
jednotlivých řemeslníků si stu-
denti mohli vyzkoušet vyrobit 
své první výrobky. Odpoledne 
se pak konal první z výletů a 
to do městečka Rosegg, kde 
studenti navštívili expozici v 
přírodě – Keltenwelt (Keltský 
svět). V německo-anglicko-
-slovinsko-českém jazyce 
se dozvěděli něco o kultuře, 
bozích, způsobu pohřbívání 
a obřadech starých Keltů. Po 
drobném občerstvení vyrazili 
studenti procházkou k asi 2 ki-
lometry vzdálenému Tierparku 
(jakési zoo), kde měli 2 hodiny 

na prohlídku. Ten, kdo prošel 
celý park, urazil několik kilo-
metrů, neboť hlavním bodem 
prohlídky je výstup ke staré, 
rozpadlé věži, odkud je krásný 
rozhled do kraje – na jedné 
straně zámeček v Roseggu i s 
přilehlým labyrintem a na dru-
hé straně krásný horský masív 
s několika vrcholy, které tady, 
jak se zdá, nikdo neumí přesně 
pojmenovat. 
Druhý den žáci pokračovali s 
dokončováním svých výrobků 
a odpoledne vyrazili na pro-
hlídku kláštera ve Wernbergu. 
Za doprovodu sestry Moniky 
Marie procházeli hlavní části 
kláštera – výrobnu hostií, re-
prezentativní místnosti, kláš-
terní jídelnu (dostáváme malé 
“velké” občerstvení a obsluhují 
nás samy sestry). Na zpáteční 
cestě se žáci zastavili v místním 
krámku, v němž sestry prodá-
vají vyrobené produkty. 
Tak jako předchozí dny je i třetí 
dopoledne věnováno práci na 
výrobcích. Poté následuje opět 
výlet, tentokrát do Klagenfur-
tu. Zde studenti navštívili Mi-
nimundus – svět miniatur, kde 
si mohli prohlédnout zmenše-
niny různých architektonicky 
zajímavých staveb světa. Ná-
sledovalo oficiální přijetí stu-
dentů v budově korutanského 
hejtmanství, kde se žáci setkali 
s představiteli Korutan Po tom-
to oficiálním přijetí studenti 
pokračovali v naplánovaném 
programu – návštěvě ležícímu 
u Wörthersee, největšího jezera 
v Korutanech. 
Další den odpoledne vyrazili 
studenti za hranice Rakouska 
do asi 50 kilometrů vzdálené-
ho italského městečka Tarvisia. 

Po volné prohlídce města, kte-
ré mimochodem vypadá jako 
každé italské horské město 
ležící v údolí (křišťálově čistá 
řeka, malé centrum a spousta 
hotelů, penzionů, pizzerií a 
kavárniček), odjeli autobusem 
k blízkému horskému jezeru 
Fusine. Po krátké procházce 
se žáci vrátili zpět do Tarvi-
sia, kde vydatně povečeřeli v 
italském stylu pizzu, špagety, 
tortelini nebo lasagně.
Po takto náročném programu 
následoval volný den, který 
většina studentů strávila odpo-
činkem a koupáním u blízkého 
jezera Goggausee.
V sobotu 30. června se celá 
skupina studentů vydává do 
Feldkirchenu na místní trhy 
a odpoledne do Villachu, kde 
navštívili nejmenší zlatnický 
obchod v Rakousku a podívali 
se na závody CityKart, neboli 
motokárový závod osobností. 
V neděli studenti navštívili 
zříceninu hradu Landskrone. 
Na hradě, který slouží jen jako 
vyhlídka s restaurací, pro ně 
bylo připraveno překvapení v 
podobě show s dravými ptáky 
v místní aréně vybudované 
na vrcholku zříceniny. Místní 
sokolník studenty v průběhu 
asi třičtvrtěhodinové show se-
známil s nejznámějšími dravci 
a předvedl jejich letecké i 
lovecké umění. Po zajímavé 
podívané čekala na studenty 
projížďka výletní lodí po Os-
siacherse. 
V pondělí 5. 7. dopoledne 
prezentovali studenti v Han-
delakdemie ve Villachu (HAK 
– obchodní akademii) svoji 
několikadenní řemeslnou práci. 
Pak je čekalo sportovní klání v 

podobě fotbalového zápasu. V 
odpoledních hodinách násle-
dovala beseda s Dr. Martinze-
nem, evropským poslancem za 
Korutany, který má na starost 
mládež a projekty.
 Další den čekal na studenty 
výstup na nejvyšší horu Villa-
cher Alpen (Villašských Alp) 
Dobratsch (2116 m. n. m.). 
Do výšky 1670 n. m. vyvezl 
studenty autobus po Villacher 
Alpenstraße, zbytek museli stu-
denti zdolat vlastními silami. 
Po tomto náročnějším dni za-
mířili studenti do Terra Mysti-
ce – již uzavřeného železného 
dolu v blízkosti lázeňského 
městečka Bad Bleiberg, kde 
po nezbytném obléknutí důl-
ního oděvu a ochranné helmy 
následovala 90 minutová pro-
cházka chodbami starého dolu 
doplněná o multimediální 
projekce a nakonec se cesta k 
povrchu důlním vláčkem. 
Odpoledne se pak v koncertním 
sále umístěném ve vyhloubené 
důlní jeskyni Perscha Zechce 
koná prezentace výrobků a zá-
žitků. Pak následuje poslední 
společná večeře v restauraci 
Zur Einkehr, kde k tanci hrála 
hudební skupina a později re-
produkovaná hudba. Následuje 
velmi pozdní večeře a kolem 
23. hodiny odjezd do penzionu. 
5. 7. – den odjezdu. Autobusem 
se studenti přesunuli na letiště 
do Klagenfurtu. Po odbavení 
pak následoval krátký let do 
Vídně a poté už následoval 
o něco delší let na letiště v 
Praze a nezbytné rozloučení 
se skupinou českých studentů 
z Gymnázia v Letohradě. 
Jak sami studenti říkají, byla 
to vynikající zkušenost, měli 
možnost se seznámit s historií 
řemesel, poznat techniku prá-
ce, ale hlavně si dané řemeslo 
vyzkoušet a naučit se mnoho 
nových věcí a zpracovat 
projekt, který v závěru akce 
prezentovali v důlním sále( 49 
metrů pod zemí) v dolu Bad 
Bleiberg. Kromě těchto no-
vých zkušeností měli studenti 
z Nové Paky možnost poznat 
nová místa, prohlédnout si veli-
ce zajímavé oblasti Rakouska a 
Itálie a především navázat nová 
přátelství.
Petr Janků, Lubomír Čenov-
ský a K. J.(R3B a R3A, ISŠ)
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Slavnostní bohoslužbou v 
sobotu 7. července dopoledne 
proběhly v novopackém Hu-
sově sboru oslavy 70. výročí 
otevření tohoto novopackého 
církevního stánku. Sedmdesát 
let této velice povedené funk-
cionalistické stavby, navržené 
architektem Josefem Kavanem, 
která byla později zařazena do 
seznamu kulturních památek 
České republiky, znamenalo 
v roce 1937 hodně pro věřící 
mladé packé církve Českoslo-
venské husitské. Podívejme 
se zpět trochu do historie 
výstavby pro Novou Paku 
důležitého duchovního stán-
ku, jehož architektura si našla 
mezi novopackými kulturními 
památkami své místo.
Své počátky měla církev 
Československá husitská o 
Vánocích 1919, kdy byla v 
řadě římskokatolických koste-
lů po téměř 300 letech konána 
poprvé bohoslužba v českém 

jazyce. Za souhlasu mnoha 
věřících byla radikálním kří-
dlem modernistického reform-
ního hnutí římskokatolického 
duchovenstva v čele s ThDr. 
Karlem Farským, který byl 
později zvolen jejím prvním 
patriarchou, vyhlášena 8. led-
na 1920 v Praze. Podobně tomu 
bylo i v Nové Pace. Po založení 
náboženské obce v říjnu 1920 
byly začátky velice obtížné. 
Věřící neměli místnost, kde by 
se mohli scházet k bohosluž-
bám a z počátku ani ne stálého 
kněze. Situace se vylepšila po 
zlepšení hospodářské situace 
díky církevní dani a darům 
příslušníků církve. Novopac-
kým věřícím se tak dostalo 
kněze a díky pochopení ředitele 
reálky Františka Tomka mohli 
se věřící scházet k nedělním 
bohoslužbám v aule reálky. 
I přes toto zlepšení situace se 
v roce 1928 věřící spolu s Ra-
dou starších rozhodli postavit 

vlastní bohoslužebný stánek. 
Realizace této myšlenky si vyža-
dovala množství obětavé práce, 
zvláště při získávání financí na 
stavbu, protože předpokládaná 
finanční částka na postavení 
kostela, činila 250 000 Kč. 30. 
srpna 1936 byl slavnostně odha-
len základní kámen přivezený s 
Husince s vytesaným kalichem 
a stavba byla tak zahájena. Přes 
velké potíže, které byly překo-
návány obětavou prací věřících, 
včetně tehdejšího faráře Václava 
Falty, a finanční pomocí mnoha 
věřících, byla stavba Husova 
sboru, která se může pyšnit 
tím, že byla od svého počátku 
výhradně dílem Pačáků, do-
končena v polovině roku 1937. 
Při slavnostním otevření tohoto 
duchovního stánku, ve význač-
ný den pro tuto církev, kterého 
se zúčastnili pozvaní zástupci 
všech organizací a úřadů, včetně 
krojovaných skupin, nechyběla 
ani předvečerní Slavnostní aka-
demie. V den slavnostního ote-
vření Husova sboru 6. července, 
což je pro tuto církev významný 
den, vzhledem k upálení Mistra 
Jana Husa, procházel městem 
slavnostní průvod, při kterém 
krojované dívky položily věnce 
k pomníkům Mistra Jana Husa, 
Jana Amose Komenského a 
Padlých legionářů. 
Podobnými slovy seznamoval 
s historii tohoto duchovního 
stánku, v úvodu sobotního 
shromáždění packý farář Aleš 
Tomčík, zcela zaplněné prosto-
ry Husova sboru návštěvníky, 
včetně hostů, mezi kterými ne-
chyběl ani místostarosta města 
Ing. Josef Hendrych a probošt 

církve římskokatolické Karel 
Exner. Vlastní sváteční mši 
celebroval packý farář spolu 
patriarchou ThDr. Tomášem 
Buttym a královéhradeckým 
biskupem Štěpánem Kláskem. 
Mši obohacovala o nádherné 
tóny chrámová hudba Hylma-
rova tria. V závěru bohoslužeb 
předstoupil zástup rodičů se 
svými malými, ale i s většími 
děti, před oltář, kde probíhala 
svátost křtu a později svaté i 
přijímání věřících. 
Na bohoslužby navazovala 
další část oslav, kterou zpes-
třili melodramem “Oráč a 
smrt”, Johannese von Saaze 
z počátku patnáctého století 
Jitka Molavcová a Alfréd 
Strejček. V nezapomenutelné 
atmosféře svým hudebním, 
pěveckým a recitačním vy-
stoupením zaujali oba pro-
tagonisté všechny přítomné 
procítěnou interpretací jazy-
kového i myšlenkového mo-
numentálního sporu vdovce 
se Smrtí o mladou zemřelou 
manželku, kdy Oráč vznáší 
proti Smrti žalobu a žádá její 
spravedlivé odsouzení. 
Po tomto představení, kdy 
oba protagonisté byli odmě-
něni zaslouženým potleskem 
navštívili přítomní i vedlejší 
prostory Husova sboru, kde 
shlédli výstavu instalovanou 
k účelům oslav. Nabízené 
byly rovněž i almanachy Jo-
sefa Tomáše “70 let Husova 
sboru v Nové Pace”. Výstavu 
lze shlédnout a uvedený alma-
nach je možné si zakoupit i v 
následujících dnech.
 Míla Pour

Úspěšné s důstojné oslavy sedmdesáti let novopackého Husova sboru
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Úspěšný “Studénka cup”
“Studénka cup” – turnaj dvojic v nohejbalu, se hrál v této ves-
ničce u Nové Paky již po šestnácté. Pokud minulé dva ročníky 
důkladně prověřily díky nepřízni počasí sílu a vůli pořadatelů a 
hráčů, pak ten letošní byl přímo pohodový. Sluníčko, příjemný 
vánek pomohly vytvořit velmi příznivou atmosféru po celý spor-
tem naplněný den.
Pořadatelé pozvali do turnaje deset dvojic, přestože zájem byl 
opět daleko větší. Bohužel jen jedna hrací plocha neumožňuje 
větší účast.
A tak se hrálo tradičně ve dvou skupinách, první dva hráli 
semifinále, vítězové semifinále pak finále, ostatní o umístění. 
Celkem 27 utkání. Pro většinu účastníků je turnaj vyvrcholením 
jejich celoročního tréninkového úsilí. Boje byly urputné, některé 
zápasy více, jiné méně vyrovnané, všechny však vedeny v du-
chu fair play. Sportovní úroveň jistě snesla srovnání s minulými 
ročníky. A skupinu vyhráli bez ztráty setu nasazení Jaroslav a 
David Stránský (otec a syn) před “domácími” Petrem Kristiánem 
a Radkem Šimkem. I v B skupině se dařilo nasazeným Martinu 
Bajerovi a Miloši Fajferovi, za nimi skončila dvojice Marek 
Haman, Radek Mach.
V semifinále J. a D. Stránští porazili M. Hamana s R. Machem (2:
0 – 10:7, 10:8), M. Bajer a M. Fajfer, P. Kristiana s R. Šimkem 
(2:1 – 10:5, 4:10, 10:5 ).
Poražení semifinalisté sehráli vyrovnaný zápas o 3. místo. M. 
Haman, R. Mach měli nakonec více fyzických, ale hlavně psy-
chických sil a zvítězili nad P. Kristiánem a R. Šimkem (2:1, 3:
10, 10:4, 10:4)
Finále přineslo pěkný sport. J. Stránský platil na své soupeře svým 
důrazem na síti, jeho syn David jej nenápadnou hrou vhodně dopl-
ňoval. M. Bajer a M. Fajfer hráli “svůj” pohledný nohejbal, tlaku 
soupeře však nedokázali účinně čelit. Vítězství J. a D. Stránských 
(2:0 – 10:3, 10:7) bylo zasloužené.
Vyhlášení výsledků, hodnocení i společenská zábava – to vše se 
odehrálo večer v prostorách kulturního domu Studénka. Všich-
ni hráči obdrželi věcné ceny, nejlepší i pěkné poháry. Ředitel 
turnaje F. Vitoch poděkoval hlavnímu organizátorovi Martinu 
Andrlovi. Hráčům, nejen za předvedené výkony, ale i za úsilí 
spojené s přípravou hrací plochy, stánků, kulturního domu a 
jeho okolí, i za vytvoření rozhodující míry pohody na hřišti i 
mimo něj. Perfektní obsluze ve stánku (během dne i večera) – p. 
Františku Kolocovi – výborné grilové speciality, příslušníkům 
rodiny p. Václava Gernata – bohatý sortiment pití, cukrovinek. 
Za materiální pomoc p. Romanu Tůmovi, p. Hynkovi Hajzlerovi, 
p. Fejfarovi a p. Zajícovi.
Teplý večer, melodie k poslechu i tanci pro všechny, které hrál 
tentokrát Láďa Pacák, hojnost jídla, pití, ale i společnost lidí, která 
měla dobrý pocit z příjemně stráveného dne – to byl ten nejlepší 
základ pro vytvoření příjemné nálady nesoucí se celým večerem. 
Někdo vzpomínal, někdo rozebíral letošní ročník, nejstarší hráč a 
největší “srdcař” na hřišti Miloš Jisl veřejně ocenil a poděkoval 
za bezchybnou organizaci, rodily se nápady pro přípravu příštích 
ročníků (otázka druhého hřiště?). Dobře se bavili i Ti kteří do-
provodili účastníky a pořadatele turnaje – od předškoláků až po 
jindy přísné životní partnerky i hosty.
I mně se v této společnosti brzy podařilo zapomenout na myšlen-
ku, že jsem již nejstarší (věkem). Byl jsem u všech 16 ročníků. 
Chtěl bych u toho být (a rád) i za rok.
Celkové pořadí:
1. Jaroslav Stránský, David Stránský
2. Martin Bajer, Miloš Fajfer
3. Marek Haman, Radek Mach
4. Petr Kristian, Radek Šimek

Daniel Polman v rekordu nejlepším 
na Moravě v K24
Výborný packý cyklista v dresu Cyklo-ski Žitník, Daniel Polman, 
zvítězil ve čtyřiadvacetihodinovce, která se jela v Újezdě u Brna. 
Na startu v pátek 22. června v 16 hod. se sešlo 125 cyklistů, kteří 
24 hodin kroužili na okruhu o délce 28,4 km. Dan Polman je nejen 
nechal všechny za sebou, ale zároveň překonal o téměř 15 kilo-
metrů rekord 710 km z roku 2005. Za velmi těžkých podmínek, 
o kterých se čtenář dozví dále, ujel packý cyklista 724,8 km, což 
znamená průměrnou rychlost 30,2 km/hod. Danův rekord této tratě 
je o 5 km lepší než je jeho rekord packé čtyřiadvacetihodinovky 
719, 89 z roku 2004. Musel to být opravdu heroický výkon, zvláště 
když moravská trať má daleko více stoupání a soutěž se jela za 
podmínek velké bouřky a záplav. 
K vlastnímu závodu šťastný vítěz a rekordman řekl: “O tomto 
závodě, kde byl rekord 710 km z roku 2005, jsem věděl již delší 
dobu, ale teprve až letos jsem se rozhodl vyjet za tímto ultrama-
ratonským zážitkem na Moravu. Po zimě jsem tomuto cíli pod-
řídil i trénink, který jsem orientoval především na maximalizaci 
vytrvalosti. Cítil jsem se dobře a věřil, že pokud vše půjde bez 
problémů, tak se přes hranici 700 km dostanu.
Vlastní závod bez problémů vůbec nebyl a za těch 24 hodin jsem 
zažil hodně zajímavých momentů. Jelikož trasa vede celkem přes 
tři železniční přejezdy, je celkem velké riziko, že závodník bude 
muset zastavit kvůli vlaku – a to se stalo již v druhém kole. V 
průběhu čtvrtého kola přišla průtrž a velmi silná bouře. Všude 
kolem létaly blesky, padaly i kroupy a nárazy větru byly tak silné, 
že nás posouvali po silnici ze strany na stranu, jako bychom jeli 
na ledu. Při průjezdu dalším kolem jsem v zatopené vesničce, 
kterou trasa vedla, chtěl projet velkou louži. Poté, co jsem až po 
řidítka zahučel do vody, jsem zjistil, že to není louže, ale lokální 
povodeň. Do dalšího kola to naštěstí hasiči stačili vypumpovat. 
Bouře trvala něco přes hodinu a na štěstí po chvilce mé promočené 
věci celkem rychle uschly, ale nepříjemné čvachtání v botách mě 
provázelo dalších 12 hodin. Během této bouře do mě také najel 
jeden ze závodníků, který na trasu vyjížděl z pořadatelského sta-
nu, neohlédl se a já ho srazil. Vše se naštěstí obešlo bez zranění. 
Během noci bylo ještě pár přeháněk, ty ale nebyly tak hrozné. 
V sobotu počasí zase připravilo nepříjemnou kombinaci silného 
větru a ostrého sluníčka. Nejlépe z celého závodu se mi proto jelo 
kolem 3 – 8 hodiny ranní.
Když jsem na internetu sledoval početnou účast na tomto závodě, 
domníval jsem se, že se budeme jezdit alespoň do poloviny závodu 
v balíku. Jenomže bouře na ve 4. kole hodně rozdělila. Využil 
jsem toho a spolu rekordmanem tratě Patrikem Bartíkem jsme 
ostatním ujeli. V dalším kole jsem v jednom ze stoupání nasadil 
k trháku a od té doby začala velká noční honička. Můj náskok se 
pohyboval stále v rozmezí 3 – 6 minut, což v tak dlouhém závodě, 
během kterého si všímáte, jak vám rostou vousy nebo zrají banány, 
neznamená nic. Navíc před závodem jsem udělal školáckou chybu 
a na kolo namontoval nové pedály, na které jsem nebyl zvyklý, 
což odneslo levé koleno. Staré pedály jsem naštěstí měl a když 
už jsem skoro šlapal jen jednou nohou, přišla na řadu zastávka 
a šikovné ruce mého otce, který mě na kolo namontoval starý 

5. Miloš Jisl, Lukáš Jisl
6. Martin Brendl, Tomáš Vintr
7. Pavel Šmika, Roman Tůma (Roman Malinský)
8. Martin Andrle, Radek Horák
9. Václav Procházka, Jiří Vazda
10. Petr Bezstarosti, Petr Tuček

 Mgr. František Vitoch
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Závodili jsme u polárního kruhu
Mistrovství světa veteránů je otevřený závod pro všechny ori-
entační běžce starší 35ti let. Letos bylo pořádající zemí Finsko. 
Běhalo se téměř na polárním kruhu, v období , kdy slunce svítí 
24 hodin denně ( pokud se neschová za mraky ). Takže “noční” 
závod, který pořadatelé příznačně nazvali ZÁVOD PŮLNOČ-
NÍHO SLUNCE se startem ve 20,00 hodin, se skutečně běhal za 
plného světla. Slunce se bohužel schovalo za mraky.
Vlastní mistrovství má dva kvalifikační závody, kde se vzhledem 

k velkému počtu závodníků běhá v mnoha skupinách. Pak se časy 
sečtou a závodníci postupují podle pořadí do finálových skupin 
A ( ti nejlepší ), B, C …., vždy po 80ti startujících.
Na letošním mistrovství se sešlo 4050 závodníků z 35ti zemí 
světa. Nejvíce bylo domácích, ČR byla svým počtem závodníků 
( 60 ) na 8.místě. Nejstarším mužem byl 91letý fin a v ženách 
88tiletá norka.

Pro náš to byly těžké terény ( i pro běhání ) s měkkou bažinatou 
podložkou, místy otevřený dobře průběžný prostor, místy s hus-
tým březovým porostem. Žádné velké kopce, jen mírné zvlnění s 
obtížně čitelnými vrstevnicemi. Minimum cest, sem tam kámen. 
Také mraveniště vysoká až dva metry. Prostě terén typu, když 
se ztratíš, tak máš smůlu.
Z našeho sportovního klubu se na sever vydali čtyři veteráni. 
Jiřina Kalibánová a Jana Nováková běhaly v kategorii W50, kde 
bylo celkem 179 žen ve třech kvalifikačních skupinách. Finálové 
skupina pak byly pouze dvě. Jiřina se s novým terénem srovnala 
slušně a postoupila do finále A, kde skončila na 65.místě. Jana 
běžela finále B. Jarda Kalibán a Karel Novák běhali v kategorii 
M55, kde bylo celkem 417 závodníků a byla to také nejpočetnější 
kategorie. Pro kvalifikaci byli rozdělení do šesti skupin a stejně 
bylo i finálových skupin. Postup do A finále byl opravdu těžký, 
z každé skupiny postupovalo pouhých 13 závodníků. Jardovi se 
podařilo dostat do finále B, kde skončil na 55.místě. Karel běžel 
finále D, kde mu patřilo 6.místo. Kaji

pedál. Já si koleno mezitím stáhl a namazal. Náskok se opět snížil 
na minimum. Ráno se mně velmi rychle podařilo zvýšit náskok 
na 15 minut. V tu chvíli jsem se rozhodl, že ho musím udržet. 
Dařilo se mně náskok nejen udržet, ale i zvyšovat. V dalším kole 
to bylo už 40 minut. Do konce závodu zbývalo v tuto dobu ještě 
dlouhých osm hodin. Sobě samotnému jsem věřil, ale měl jsem 
strach z defektu nebo podobné nepříjemnosti. Na 650 kilometru 
jsem si vzpomněl na právě probíhající oslavy výročí v rodné Pace 
a představoval si, jak sedím s kamarády u piva. Výročí jsem tedy 
oslavil stylem “co kilometr, to rok historie Nové Paky”. Pak už 
se můj lehce zpomalený mozek přeorientoval na matematiku a 
nejrůznější propočty týkající se překonání rekordu.
Podmínky na rekord v Újezdu rozhodně nepanovaly, přesto se mi 
jej podařilo překonat o 15 kilometrů. Nový rekord závodu je nyní 
724,8 km, což znamená průměrnou rychlost 30,2 km/hod. Podle 
pravidel závodu je možné dojet poslední kolo za limitem 24 hodin 
a podle jeho průměrné rychlosti se dopočítá ujetá vzdálenost do 
konce časového limitu. Podmínkou je ovšem tento okruh dokončit 
celý a to do 16:45. Celkem jsem tedy na jeden zátah ujel 738,4 
km, z čehož posledních 13, 6 km jsem absolvoval po limitu a ty se 
logicky nepočítají. V posledním kole jsem si vzpomněl na motto 
závodu “Neexistuje nedokáži, jen nechci,” jehož podstatu jsem si 
uvědomil celkem pozdě, ale o to dokonaleji. Do posledního kola 
se mi vůbec nechtělo, ale věděl jsem, že to dokáži a dostanu ze 
sebe poslední zbytky energie. Za tímto výkonem není jen trénink 
a vrozená vytrvalost, ale také velká obětavost mé manželky Šárky 
a mého táty, kteří o mě celou dobu pečovali a v každém z 26 kol 
mi připravili občerstvení a poskytli informace o průběhu závodu. 
Bez jejich maximální podpory bych podobného výsledku nemohl 
v žádném případě dosáhnout.
Zkušenosti s cyklistickými čtyřiadvacetihodinovkami mám i 
ze dvou ročníků tradičních závodů v Nové Pace. Mohu je tedy 
porovnat: V Brně je mnohem delší okruh (28,4 km), to znamená 
nižší frekvenci doplňování výživy a v noci jízdu absolutní tmou, 
na rozdíl od stále osvětleného okruhu v Nové Pace. Dále je zde 
minimální představa o jízdě soupeřů, protože je nemíjíte v proti-
směru. Plusem trati v Újezdu je to, že se jedná o plynulý okruh, 
na kterém není prudká otočka, na níž brzdíte prakticky až na nulu 
(jako tomu je např. v Roškopově). Mezi nevýhody však patří tři 
železniční přejezdy a tři křižovatky, na které přijíždíte z vedlejší 
silnice. Síly zde ubere také větší množství kopců. Celkem jsem za 
24 hodin nastoupal asi 2 800 metrů, což je v porovnání s Pakou 
hodně velký rozdíl.”
Výsledky – muži: 1 Daniel Polman (Cyklo Ski Žitník) 724,8 km, 
2. Patrik Bartík (Cyklo tým OD Morava) 653,2 km, 3. Jiří Hledík 
(Vinohradcké šlapky) 624,8 km, 4. Jan Filip (Cyklocestovatelé) 
596,4 km, 5. Lukáš Vlach (LUK&KAT) 568,0 km, Václav Mynář 
(Opava) 568,0 km, Zdeněk Zeman (Strmilov) 568 km. 
Ženy: 1. Antonie Mikulková (Kola Novák) 482,8 km, 2. Monika 
Stepanova (Borová) 426,0 km, 3. Eva Navrátilová (Brno) 426 
km.
    (po )
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Ve dnech 6. 7. až 15. 7. proběhla 
v rakouském městě Dornbirnu 
13. celosvětová gymnaestráda. 
Sjelo se tam na 24 tisíc sportovců 
z 57 zemí – příznivců gymnastiky 
a hromadných skladeb. Cvičitelky 
KSPV Vendula Doubková, Jana 
Lánská, Eva Kracíková a sportovní 
nadšenkyně Věra Šmidrkalová byly 
při tom. Cvičily v hromadné skladbě 
ČASPV s názvem Pohoda (Czech 
Relax). Skladba měla úspěch a jako 
jediná z hromadných skladeb se pre-
zentovala i na závěrečném ceremo-
niálu. Uvidíme, zda kvalita českých 
hromadných skladeb se potvrdí i za 
4 roky na další gymnaestrádě ve 
švýcarském Lausanne.

Přijďte si zastřílet do 
novopacké “Sopky”
Velice aktivní novopacký 
Sportovně střelecký klub, 
který letos již uspořádal jede-
náct soutěží ve střelbě pořádá 
v sobotu 22. září od 9 hodin 
ve střelnici “Sopka” v Nové 
Pace, nacházející se v lese 
naproti benzínové pumpě, 
střeleckou soutěž ze sportovní 
malorážky. Soutěžící budou 
mít k dispozici pět nástřelných 
a dvacet soutěžních ran v leže 
na vzdálenost 50 m. Zúčastnit 
se může každý zájemce o spor-
tovní střelbu starší patnácti let, 
především z veřejnosti, pro 
kterou je tato soutěž hlavně 
určena. Mimo tuto kategorii 
neorganizovaných střelců 
vypsali pořadatelé i kategorii 
organizovaných. Zbraně i 
střelivo zajišťuje pořadatel. 
Prvních pět nejlepších v každé 
kategorii obdrží věcnou cenu. 
Na střelnici bude i možnost 
občerstvení.
Pořadatelé zvou co nejsrdeč-
něji na tuto soutěž všechny zá-
jemce o střelecký sport. Další 
informace o novopackém 
Sportovně střeleckém klubu 
na www.ssknovapaka.cz.
    
 (po)

V sobotu 1. 9. 2007 od 9 
hod. se uskuteční v novo-
packém fitnes centru EDEN 
(vedle bývalé polikliniky) 
soutěž ocelového muže. 
Soutěžící budou absolvovat 
discipliny - benchpress, 
shyby, sed-leh, běh a kolo. 
Pořadatelé očekávají po-
měrně velkou účast, zvláště 
mužů, z různých míst naší 
republiky. 
 (po)

Brankářská legenda 
Dominik Hašek s 
osobním trenérem 
- packým rodákem 
- Josefem Brukem 
se opět v Nové Pace 
pět dní připravovala 
na nastávající sezó-
nu NHL. Podrobné 
informace v dalším 
vydání Achátu. 

Došlo po uzávěrce – nález 
zkamenělého stromu při 
budování marketu



32

Achát, měsíčník pro občany Nové Paky. Vydává Město Nová Paka. Odpovědný redaktor: Richard Urban - tel.: 493 760 713, e-mail: r. urban@fitos. cz, urbanrichard@seznam.cz. Re-
dakční rada: Jiří Čejka, MUDr. Tomáš Roučka, PaedDr. Miloslav Pour, Mgr. Šárka Horáková. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Za obsah článků odpovídají jejich autoři. 
Uzávěrka čísla vždy 15. v měsíci. Tisk FITOS spol. s r. o Stará Paka, 493 760 711-12, fax: 493 760 711. 

BASKETBALBASKETBAL

Pohárový los pro 
basketbalisty Jičí-
na a Nové Paky 
Celkem šestatřicet druholigo-
vých basketbalových týmů, 
mezi kterými jsou i celky 
mužů Jičína a Nové Paky, 
se utká mezi sebou 15. září 
v 1. kole Českého poháru. 
Družstvo Jičína, jako lepší 
družstvo z minulé sezóny, 
musí vycestovat do Rychnova 
n. Kn., kde se utká s tamním 
nováčkem 2. ligy Spartakem 
Rychnov n.Kn. Novopačtí 
sokolové hrají v hale Základní 
školy 1 s béčkem Nymburka. 
V případě vítězství by přiví-
tali jičínští basketbalisté 27. 
října ve 2. kole, kdy přistupují 
týmy 1. ligy, vítěze loňského 
ročníku druhé ligy naší sku-
piny – Lokomotivu Trutnov. 
Pačtí basketbalisté by se opět 
v domácím prostředí přivítali 
v tomto termínu prvoligovou 
rezervu BK Pardubice.

(po)

Novopacké sokolky čekají v ČP Pardubice 
nebo Liberec
Novopacké sokolky, které mají velmi pěkné vzpomínky na 
Český basketbalový pohár, ve kterém se jim v sezóně 2001 
- 2002 podařilo probojovat až do finále čtyř nejlepších týmů 
České republiky, když ve 3. a ve 4. kole porazily družstva 
nejvyšší soutěže - Přerov a Královo Pole. V minulých sezónách 
měly smůlu na los, který je posílal ve druhých kolech vždy 
na severní Moravu. 
Loni, po poměrně vysokých vítězstvích ve 2. kole v Ostravě a 
ve 3. kole v Orlové, jim ve 4. kole vystavily stop na novopacké 
palubovce ve 4. kole hradecké sokolky hrající o soutěž výš.
V letošním XIII. ročníku to budou mít ke 2. kolu, kde Český 
pohár jako prvoligový celek začínají, k soupeřkám blíž. V 
sobotu 27. října je bude očekávat ve své hale vítěz z utkání 
SŠB Pardubice – Lokomotiva Liberec. V případě vítězství by 
ve 3. kole přivítaly výborný tým z Ženské basketbalové ligy 
– Lokomotivu Karlovy Vary.

V září přebor ČOS minižákyň
Novopacký basketbalový oddíl pořádá v sobotu 8. září v so-
kolovně přebor České obce sokolské v basketbalu minižákyň 
ročníku 1995 a mladších. Čtyři zúčastněná sokolská družstva 
– Dobřichovice, Nusle, Hradec Králové a Nová Paka se mezi 
sebou utkají systémem každý s každým dle následujícího rozpisu: 
9.00 Nová Paka - Dobřichovice, 10.45 Nusle – Hradec Králové, 
12.15 Dobřichovice – Hradec Králové, 13.45 Nová Paka – Nusle, 
15.15 Nusle – Dobřichovice, 16.45 Hradec Králové Nová Paka.

Basketbalová sezóna začíná klepat na dveře a novopacké sokolky již 15. září přivítají prvé své 
soupeřky v letošním prvoligovém ročníku. Bude to loňský účastník nejvyšší ženské soutěže, 
basketbalistky SK UP Olomouc. 
V přípravě, ve které packé basketbalistky nejprve nabíraly fyzičku na Letním stadióně a dále 
měly osmidenní soustředění v místních podmínkách, nebudou chybět ani utkání již šestého 
ročníku Novopackého poháru, který se uskuteční o víkendu 1. - 2. září v hale základní školy 
v Komenského ulici. Packým basketbalistům se podařilo zajistit celkem šest týmů. Z nejvyšší 
ženské basketbalové ligy je to Basket Slovanka, z prvoligových týmů se v Nové Pace představí, 
mimo domácích sokolek, týmy Tábora, Studánky Pardubice a béčka Trutnova. Jediným týmem 
z 2. ligy jsou basketbalistky z Orlové, které patří k nejlepším týmům této soutěže. V pátek a v 
sobotu odehrají týmy šest utkání ve dvou skupinách. 

Rozpis turnaje ve skupinách, který se koná jako doprovodný program oslav 650 let od prvních 
písemných zpráv o Nové Pace vypadá následovně: 
 Pátek 31. srpna:  17.30 Nová Paka – Orlová
 Sobota 1. září:   9.30 Pardubice - Trutnov 
    11.30: Tábor - Nová Paka
    13.30 Slovanka - Pardubice
    15.30 Orlová - Tábor
    17.30  Trutnov – Slovanka. 
V neděli od 8.30 hod., vždy po dvou hodinách, bude odehráno pět utkání o konečné umístění.
Packé sokolky se představí v kompletní sestavě, ve které budou nastupovat k utkání letošní 
prvoligové sezóny.          
        (po)

Šestý ročník Novopackého poháru

Sokolky v 
plné přípravě

Novopacké basketbalistky 
se pilně připravují na nastá-
vající prvoligovou sezónu. 
Ve třetím srpnovém týdnu 
vyměnili palubovku za at-
letickou dráhu Letního sta-
dionu. V pondělí 20. srpna 
přešly do haly ZŠ 1, kde se 
připravují až do 28. srpna ve 
dvoufázových až třífázových 
trénincích na novou velice 
těžkou prvoligovou sezónu. 
Trenér Václav Vávra má k 
dispozici následující kádr 
již ostřílených basketbalistek 
– Tereza Jislová, Martina 
Borůvková, Jitka Matou-
šová, Monika Krauseová, 
Tereza Podrazilová, Petra 
Kalendová, Pavla Kalendo-
vá, Radka Knapová, Pavlína 
Jislová, Lucie Ptáčníková a 
Eva Horáčková. Oddíl ještě 
jedná o možnost hostování 
jedné nebo dvou mladých 
pivotek ze Sokola Hradec 
Králové. Se ženami v sou-
časné době trénují i tři mlad-
ší dorostenky – Kristýna 
Šulcová, Veronika Fišarová 
a Radka Vršťalová, které 
zde získávají cenné zkuše-
nosti. Otazník visí nad Pac-
kou basketbalistkou Lucii 
Fejfarovou, která v Liberci 
ukončuje studium a zatím 
není jisté, zda bude hrát za 
tamní Lokomotivu do konce 
sezóny. Prvním prubířským 
kamenem pro sokolky bude 
turnaj o Novopacký pohár, 
který se uskuteční v hale ZŠ 
v Komenského ulici prvé 
dva zářijové dny. Do turnaje 
nastupují sokolky již v pátek 
od 17.30 hod. utkáním se 
druholigovou Orlovou. 
K prvým dvěma prvoli-
govým zápasům nastoupí 
sokolky v sobotu 15. září od 
18 hod. proti Univerzitě Olo-
mouc, která loni hrála nej-
vyšší ženskou basketbalovou 
ligu. O den později se utkají 
s béčkem Gambrinusu.   
  (po)


